
Styczeń
2021/ Nr 1 (190) 
EGZEMPLARZ 
BEZPŁATNY
ISSN 2657-5965

5

Gorące nowości  
i bestsellery na 
wyciągnięcie smartfona

Dzięki współpracy z platformą LE-
GIMI czytelnicy Gminnej Biblioteki 
Publicznej mogą uzyskać dostęp 
do katalogu 62 tysięcy ebooków 
– w tym najgorętszych nowości 
i największych bestsellerów.

czytaj str. 12

W NUMERZE:
Andrzej Sapiński: Obawy 
przed szczepionkami 
przeciwko COVID-19 
są nieuzasadnione
Staramy się edukować osoby sceptyczne 
wobec szczepień i tłumaczyć jak działa 
szczepionka – przyznaje prezes słupskiego 
szpitala. Szczepienia przeciwko koronawiru-
sowi ruszyły. Wciąż nie brakuje jednak głosu 
osób, które podważają sens prowadzenia 
szczepień. 

czytaj str. 7 czytaj str. 13

Podziękują 
lub zaapelują  
o bezpieczniejszą 
jazdę
Specjalne tablice LED zainstalo-
wane zostały w Kończewie, tuż 
przy drodze powiatowej. Urządze-
nia będą wyświetlać krótkie ko-
munikaty informujące kierowców 
o prędkości, z jaką się poruszają.

Oświata 
na Transportowej
W 2020 roku Gmina Kobylnica pozyskała 
dofinansowanie z Funduszu Przeciwdzia-
łania COVID-19 dla jednostek samo-
rządu terytorialnego w kwocie miliona 
złotych na  inwestycję polegającą na 
adaptacji pomieszczeń budynku znaj-
dującego się przy ulicy Transportowej 
w Kobylnicy na potrzeby utworzenia tam 
oddziałów szkolnych i przedszkolnych.

czytaj str. 4

w Gminie Kobylnicaw Gminie Kobylnica
Nowy mikrobus
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Znana zmiana, chyba 
wpadła w lekką panikę. 
Rzeczpospolita napisała 
bowiem, że zablokowanie 
przez Twittera konta prezy-
denta USA Donalda Trumpa, 
skierowało większą uwagę 
polityków i opinii publicz-
nej na media społeczno-
ściowe i ich regulację. Rząd 
zapowiedział utworzenie 
swoistego sądu ds. wolności 
słowa. Chodzi w tym przy-
padku o moderację. System 
moderacji to metoda, którą 
pozwala odfiltrować wpisy 
nielegalne, obsceniczne, lub 
obraźliwe od wpisów uży-
tecznych dostarczających 
informacji.

Chcielibyśmy zapropono-
wać narzędzia pozwalające 
odwołać się do organu, cy-
tuje słowa Ministra Sprawie-
dliwości Gazeta Wyborcza, 
który rozstrzygnie, „czy dane 
treści w mediach społeczno-
ściowych naruszają dobra 
osobiste, czy może docho-
dzi do cenzury. - Ale chcieli-
byśmy zaproponować takie 
narzędzia, które będą po-
zwalać zarówno jednej, jak 
i drugiej stronie, odwoływać 
się od decyzji organu, który 
będzie mógł rozstrzygać, 
czy rzeczywiście treści ujaw-
nione na takim czy innym 
koncie społecznościowym, 
naruszają dobra osobiste, 
czy mogą być eliminowane, 
czy może dochodzi do cen-
zury". Rzeczpospolita roz-
wija prawotwórczą myśl mi-
nistra pisząc: Wolność słowa 
i wolność debaty jest istotą 
demokracji. Zaprzeczeniem 
tych wolności jest cenzura. 
Polscy obywatele tocząc 
dyskusje i debaty na forum 
globalnych portali społecz-

nościowych, powinni mieć 
zagwarantowane podsta-
wowe prawa gwarantujące 
respektowanie swobód, któ-
re zapewnia im polska kon-
stytucja - mówił Zbigniew 
Ziobro. Jego zdaniem obec-
nie media społecznościowe 
same arbitralnie decydują, 
jakie treści będą cenzu-
rowane, usuwane, i które 
konta będą blokowane. Tak 
się dziwnie składa, że sama 
ustawa jest atakiem na wol-
ność właścicieli portali inter-
netowych, którzy, jak wła-
ściciel każdej gazety mają 
prawo mieć swoje poglądy 
i wpływ na drukowane tam 
słowo. Ciekawe tylko kto po 
wejściu w życie procedo-
wanego aktu prawnego ar-
bitralnie decydował będzie 
o zakresie wolności słowa 
i jego zgodności z obowią-
zującym prawem. Każda 
kontrola nad drukowanym 
słowem jest w sposób oczy-
wisty nacechowana styg-
matem cenzury. Newsweek 
uważa, że problem wpływu 
wielkich cyfrowych kor-
poracji na sferę publiczną 
współczesnych demokra-
cji jest realny. Kierowane 
przez Ziobrę ministerstwo 
sprawiedliwości jest jednak 
chyba ostatnią instytucją, 
od której moglibyśmy ocze-
kiwać, by w dobrej wierze, 
sensownie i kompetentnie 
była w stanie uregulować tę 
sferę sieciowej aktywności. 
Fakt natomiast cytuje sło-
wa Sebastiana Kalety, który 
twierdzi, że „nadszedł czas, 
żeby Polska miała regula-
cje chroniące wolność sło-
wa w Internecie, chroniące 
przed nadużyciami wielkich 
korporacji internetowych. 

A z drugiej strony takie, któ-
re pozwolą, z pełną kontrolą 
sądową, zwalczać narusze-
nia prawa". Jakie to wszystko 
teoretycznie piękne, jednak 
postępujące wciąż upoli-
tycznienie wymiaru spra-
wiedliwości budzi uzasad-
nione obawy, że jak się rząd 
bierze za wolność słowa, 
tym gorzej dla słowa a jesz-
cze gorzej dla tych, dla któ-
rych słowa są orężem a nie-
kiedy nawet zwiastunem 
nadziei. Internet jak Konsty-
tucja jest dla ludzi mądrych, 
nie musi zawierać wszelkich 
nakazów i zakazów bo praw 
obywatelskich w prawie, 
prawie nie ma. Może na 
wszelkich forach interneto-
wych piszą niekiedy idioci 
ale idiota też człowiek i swo-
je prawa ma! Mądry potrafi 
sam bez prawnej pomocy 
państwa oddzielić ziarno 
od plew, potrafi rozpoznać 
każdą bzdurę, nawet tę 
lansowaną przez wysokich 
urzędników państwowych. 
Jeśli sfery rządowe boją się 
jak Trump, zablokowania 
swoich wpisów i newsów, 
to niech Obajtek kupi dla 
nich jakiś portal, w którym 
swobodę wypowiedzi mieć 
będą absolutną. Nowa usta-
wa będzie zapewne tak do-
brze służyć społeczeństwu 
jak mandaty, które z wyroku 
każdego policjanta, pod-
legać będą niemal natych-
miastowej egzekucji jakby 
je wystawił Sąd Najwyższy. 
Pisze o tym Gazeta Wybor-
cza. Jedyna nadzieja w tym, 
że w obecnym parlamencie 
totalnej władzy i totalnej 
opozycji, nigdy nie uda się 
podjąć jakiejkolwiek ustawy 
większością 3/5 głosów.

ISSN 2657-5965

Rada Gminy uchwaliła
28 grudnia 2021 r.

Porządek sesji:
    1. Otwarcie nadzwyczajnej XXXII sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
    2. Przyjęcie porządku obrad.
    3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie:
- w sprawie ustalenia wydatków budżetu gminy, które w 2020 roku nie wygasają z upływem 
roku budżetowego oraz ustalenia planu finansowego tych niewygasających wydatków. 
4. Zakończenie XXXII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy.Co w prasie piszczyCo w prasie piszczy

 KOMUNIKAT
Do 31 stycznia br. można 

składać wnioski o stypen-
dium sportowe starosty 
słupskiego. Mogą się o nie 
ubiegać zawodnicy na sta-
łe mieszkający w powiecie 
słupskim, którzy osiągają 
wysokie wyniki w między-
narodowym lub krajowym 
współzawodnictwie spor-
towym.

Wniosek o przyznanie sty-
pendium mogą składać: za-
rządy lub dyrektorzy klubów 
sportowych i stowarzyszeń 
kultury fizycznej, trenerzy 

zawodników, dyrektorzy 
szkół lub uczelni, rodzice lub 
opiekunowie prawni nie-
pełnoletnich zawodników 
i sami zawodnicy.

Stypendia będą przyzna-
wane w trzech kategoriach 
– Czempion, Wynik i Talent 
na okres dziesięciu miesięcy. 
W zależności od kategorii 
miesięczna kwota wyniesie 
odpowiednio 500, 300 i 200 
złotych.

Wnioski o przyznanie sty-
pendium składa się w siedzi-
bie Starostwa Powiatowego 

w Słupsku przy ul. Szarych 
Szeregów 14. Do wniosku 
należy dołączyć   m.in. do-
kumenty potwierdzające 
osiągnięcia sportowe za-
wodnika, oświadczenie 
o zamieszkiwaniu na stałe 
w powiecie słupskim, za-
świadczenie o przynależ-
ności do kadry, roczny plan 
startów i przygotowań 
sportowych zawodnika, 
oświadczenie, oświadczenie 
klubu sportowego o przyna-
leżności zawodnika do tego 
klubu.

Z ogromnym smutkiem przyjęliśmy infor-
mację o śmierci Leonarda Pozorskiego. Wie-
loletni Przewodniczący kobylnickiej Gminnej 
Rady Narodowej, społecznik, aktywista zmarł 
w wieku 88 lat.

Leonarda Pozorskiego zapamiętamy jako człowie-
ka mocno zaangażowanego w rozwój tutejszych te-
renów. Wiele lat swojego życia poświęcił działalności 
samorządowej – najpierw jako radny, a później jako 
przewodniczący Gminnej Rady Narodowej w Kobylni-
cy. Funkcję tę sprawował do 1990 roku.

Wcześniej zawodowo związany z Państwowymi Gospodarstwami Rolnymi, w któ-
rych zajmował stanowiska kierownicze, a z którymi to osiągał imponujące wyniki 
– m.in. w obszarze produkcji, inicjator wprowadzania nowych rozwiązań, wizjoner. 
Zawodowe życie potrafił godzić z angażowaniem się w działania społeczne. Był ce-
nionym animatorem i popularyzatorem kultury masowej oraz sportu. Jest jednym 
z współzałożycieli Klubu Sportowego „Sparta” Sycewice.

Za działalność społeczną oraz osiągnięcia w pracy zawodowej wielokrotnie od-
znaczony odznaczeniami państwowymi i resortowymi - Srebrny Krzyż Zasługi, Za-
służony Pracownik Rolnictwa, Krzyż Związku Represjonowanych Żołnierzy – Górni-
ków, Krzyż Kawalerski Orderu Odrodzenia Polski.

W 2004 roku odznaczony tytułem „Zasłużony dla Gminy Kobylnica”.

Rodzinie i bliskim składamy wyrazy głębokiego współczucia!
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Integracja poprzez konkursy

Od pół wieku razem

Dwa konkursy plastyczne 

Modernizacja oświetlenia

Sołectwo Bolesławice mocno aktywizuje mieszkańców do różnych dzia-
łań społecznych. Dotyczy to zarówno inicjatyw związanych z dbaniem 
o najbliższe otoczenie, jak i do udziału w konkursach, które mają inte-
grować. Kolejne dwa zorganizowane zostały w ostatnich tygodniach.

31 grudnia w Pałacu Ślubów w Urzędzie Miejskim w Słupsku 
odbyła się ważna uroczystość dla Janiny i Wiesława Sztajnke.

Na przełomie listopada i grudnia odbyła się kolejna edycja konkursu 
plastycznego pt. „Zabytki powiatu słupskiego”, a 9 grudnia podsumo-
wany został konkurs plastyczny na „Najpiękniejszą ozdobę choinkową” 
- oba zorganizowało powiatowe Centrum Edukacji Regionalnej. 

W Kwakowie przeprowadzono modernizację oświetlenia zewnętrznego 
na terenie rekreacyjnym oraz przy „źródełku”. Koszt robót budowlanych 
wyniósł 44 031,54 złotych w tym 29 234,00 zł pochodziło ze środków 
z funduszu sołeckiego.

Pierwszy na Kartkę 
Świąteczną skierowa-
ny był dla dzieci, dru-
gi na najładniejszego 
bałwana miał charak-
ter rodzinny. 

- Mieszkańcy 
z chęcią biorą udział 
w takich przedsię-
wzięciach, traktując 
to jako odskocznie 
od siedzenia w domu. 
Nagrody dla zwycięz-
ców zakupione zosta-
ły z funduszu sołec-
kiego – mówi sołtys 
Joanna Michalak. 

Tego dnia oboje zosta-
li odznaczeni Medalem Za 
Długoletnie Pożycie Małżeń-
skiego. W imieniu Prezyden-
ta RP Andrzeja Dudy szczę-
śliwym jubilatom wręczył je 

Wójt Leszek Kuliński. Rów-
nocześnie poinformował 
państwa Sztajnke o przyzna-
niu im tytułu Zasłużony dla 
Gminy Kobylnica.

Państwo Sztajnke są 

szczęśliwym małżeństwem 
od 50 lat. Jak sami podkre-
ślali, receptą na udany zwią-
zek jest wyrozumiałość, wza-
jemny szacunek i gotowość 
do poświęceń. 

Konkurs poświęcony za-
bytkom skierowany był do 
dzieci ze szkół podstawo-
wych oraz osób dorosłych 
z powiatu słupskiego. Pomi-
mo utrudnień związanych 
z Covid-19 spotkał się ze 
sporym zainteresowaniem. 
Zgłoszonych zostało ponad 
50 prac, w których chodziło 
o ukazanie za pomocą farb, 
kredek, pasteli, wybrane-
go zabytku słupskim. Jury 
konkursu przyznało 9 regu-
laminowych nagród i 3 wy-

różnienia oraz dodatkowe 3 
wyróżnienia. 

Nagrodzone parce złoży-
ły się na wystawę pokon-
kursowa, którą można było 
obejrzeć do końca grud-
nia w siedzibie starostwa. 
W konkursie na najpięk-
niejszą ozdobę choinkową 
wzięło udział ponad 200 
dzieci ze Słupska i powiatu 
słupskiego. Prace przygoto-
wywały przedszkolaki oraz 
uczniowie szkół podstawo-
wych z klas I-III. Jury przy-

znało 11 nagród w trzech 
kategoriach wiekowych 
oraz 10 wyróżnień. Ideą 
tego konkursu było stworze-
nie okazji do rodzinnej dzia-
łalności artystycznej oraz 
własnoręcznego wykonania 
ozdoby z wykorzystaniem 
surowców wtórnych i po-
chodzenia naturalnego. Na-
desłane na konkurs ozdoby 
można podziwiać na choin-
kach ustawionych w siedzi-
bie starostwa w Słupsku. 

Źródło: CER w Słupsku 

Zakres modernizacji oświe-
tlenia zewnętrznego na 
terenie rekreacyjnym oraz 
przy „źródełku” zakładał de-
montaż istniejących 8 paneli 
solarnych i opraw w miejsce 
których pojawiło się 8 no-
wych opraw LED produkcji 

Schréder. Jednocześnie wy-
budowano nową lampę przy 
przystanku przy ul. Słupskiej 
dzięki której kierowca auto-
busu będzie mógł lepiej do-
strzec czekających na przy-
stanku na transport w stronę 
Suchorza mieszkańców Kwa-

kowa. Całość oświetlenia zo-
stała połączona linią kablową 
i jest zasilana przez prąd elek-
tryczny z sieci energetycznej 
co gwarantuje większą nieza-
wodność w działaniu oświe-
tlenia niż lampy solarne.

Gminny Konkurs Recytatorski 
organizowany przez Szkołę Podstawową 
w Kwakowie rozstrzygnięty
Konkurs był adresowany do uczniów szkół podstawowych Gminy Kobylnica. 
Wzięło w nim udział 22 recytatorów, dla których ważny jest nie tylko świat 
komputerów ale również duchowe doznania poetyckie. Uczniowie mieli 
zaprezentować utwór poruszający problem poświęcenia się drugiemu czło-
wiekowi - temat tak ważny dla nas w dzisiejszych czasach, nagrać swoje 
wystąpienie i przesłać na adres organizatora.

Recytatorzy rywalizowali 
w trzech kategoriach wie-
kowych a oceniało ich pro-
fesjonalne jury w składzie: 
Magdalena Płaneta oraz Iwo 
Bochat – aktorzy Nowego Te-
atru w Słupsku.

W wyniku wysłuchanych 
prezentacji jury postanowiło 
przyznać następujące miejsca:

Kategoria dzieci 
młodszych: 
I miejsce zajął Jakub Knut 

(SP Sycewice), II miejsce -  Lena 

Wojtaszek (SP Kobylnica),  
III miejsce jury przyznało Lenie 
Płodzień (SP Kobylnica). Jury 
postanowiło przyznać również 
dwa wyróżnienia: Lilianie Lasz-
kiewicz (SP Sycewice) i Michali-
nie Buczko (SP Kobylnica).

Kategoria dzieci starszych: 
I miejsce zajęła Emilia Drapal-
ska (SP Kwakowo), II miejsce 
- Filip Kałużny (SP Kwakowo), 
III miejsce jury przyznało Mar-
tynie Kołodziej (SP Kończewo)  
Wyróżnienia: Hanna Liss (SP 

Kwakowo) i Malwina Skowro-
nek (SP Kwakowo).

Kategoria – młodzież: 
I miejsce zajęła  Owcza-

rek Aleksandra (Kwakowo),  
II miejsce - Małgorzata Dołżyc-
ka (SP Kobylnica), III miejsce 
jury przyznało Marcie Grania 
(SP Kwakowo). Wyróżnienia: 
Agata Ujma (SP Kobylnica) 
i Emilia Małecka (SP Kwakowo).

W związku z pandemią koro-
nawirusa konkurs realizowany 
był w formule on-line. 

Bądź eko 
W czasie spaceru, ćwiczeń i zabawy
Od stycznia na placach zabaw i rekreacji, boiskach sportowych a także par-
kach zlokalizowanych w 23 sołectwach obowiązuje selektywna zbiórka odpa-
dów. Odpady powinniśmy wyrzucać do znajdujących się tam pojemników. 

Nowe, kolorowe kosze  
-  zamontowane zostały w wi-
docznych miejscach. Kolory-
styka odpowiada kategoriom 
odpadów, które powinniśmy 
do nich wyrzucać.

Pamiętajmy, że większość 
towarów, które kupujemy 
w sklepach, jest wykonana 
z plastiku, szkła, papieru oraz 
aluminium i innych metali, 
czyli tworzyw, które możemy 
ponownie wykorzystać. Po-
segregowane przestają być 
śmieciem – stają się warto-
ściowym surowcem, który 
wykorzystywany jest w pro-
cesie recyklingu. Recykling 
pozwala na oszczędność 

energii, surowców i środowi-
ska naturalnego, a poddane 
recyklingowi odpady to także 

mniej wysypisk. 
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W teorii i w praktyce
Dzieci uczyły się jak bezpiecznie korzystać z przejść dla pieszych
Policjanci słupskiej drogówki wspólnie z funkcjonariuszami straży gminnej w Kobylnicy spotkali się z przedszkolakami, z którymi omawiali zasady bezpiecznego 
przejścia dla pieszych. Część teoretyczna została przeprowadzona przed budynkami kobylnickich placówek szkolnych, a część praktyczna na pobliskich 
przejściach dla pieszych i w ich rejonach. Zajęcia miały na celu propagowanie bezpieczeństwa w ruchu drogowym.

Słupscy policjanci 
wspólnie ze strażnika-
mi gminnymi z Kobylnicy 
zorganizowali spotkania 
z przedszkolakami, z który-
mi spotkali się w miniony 
poniedziałek w rejonie pla-
cówek szkolnych i przejść 
dla pieszych na terenie 
gminy Kobylnica. Najpierw 
funkcjonariusze rozmawiali 
z dziećmi na temat bezpie-
czeństwa w ruchu drogo-
wym, a następnie pokazali 
im w praktyce, jak bezpiecz-
nie korzystać z przejść dla 
pieszych.

W czasie spotkań funkcjo-
nariusze uwrażliwiali dzieci 
na zagrożenia, jakie mogą 
wystąpić w przypadku bra-

ku ostrożności na drodze. 
W teorii zwrócili uwagę na 
podstawowe zasady bez-
pieczeństwa, które później 
zaprezentowali podczas 
korzystania z przejść dla 
pieszych. Pomimo że dzieci 
częściowo znały omawia-
ne przepisy, w skupieniu 
i z uwagą słuchały mundu-
rowych, których nie szczę-
dzili w zadawaniu pytań.

Spotkanie było też okazją 
do sprawdzenia poziomu 
wiedzy dzieci w zakresie 
obowiązku używania od-
blasków. Okazuje się, że 
sprawdzian z tego rozdzia-
łu, najmłodsi zaliczyli celu-
jąco.

Źródło: pomorska policja

Wiadomo już, że oświa-
tę w Kobylnicy czeka duży 
krok w kierunku rozwoju. 
Co wspólnego z  tym ma 
budynek przy ulicy Trans-
portowej?

Ewa Solnikowska, dyrek-
tor Szkoły Podstawowej im. 
Kornela Makuszyńskiego 
w Kobylnicy: Cieszę się, iż 
mam okazję poinformo-
wać, że od  1 września 2021 
r. jednym z adresów Szkoły 
Podstawowej im. Kornela 
Makuszyńskiego w Kobylni-
cy będzie ul. Transportowa. 
Szkoła będzie zajmować 
parter budynku. 

Które oddziały będą mie-
ścić się w tym budynku? 
Czy szkoła będzie zajmo-
wać cały obiekt?

Do nowo uruchomio-
nej siedziby szkoły przy ul. 
Transportowej planujemy 
przenieść uczniów klas 
pierwszych oraz oddziałów 
przedszkolnych. W projek-
cie przebudowy obiektu za-
planowano dwie oddzielne 
strefy, tj. przedszkolną dla 
dzieci  sześcioletnich  reali-
zujących obowiązek przed-
szkolny oraz szkolną dla 
pierwszoklasistów. 

Ile sal, pomieszczeń 
dydaktycznych – według 
założeń – ma mieć część 
oświatowa?

W części przedszkolnej 
będą trzy sale, a w części 
szkolnej pięć sal lekcyjnych.  

Mówiąc o salach lekcyjnych 
warto wspomnieć o komfor-
cie pracy, który będzie bar-
dzo wysoki, zważywszy nie 
tylko na dużą powierzchnię 
samych sal, ale również  ich 
wyposażenie. 

Ile – według wyliczeń 
– uczniów ma korzystać 
z tego obiektu?

Biorąc pod uwagę po-
wierzchnię sal lekcyjnych 
będziemy mogli docelowo 
przyjąć do każdego od-
działu przedszkolnego oraz 
do każdego oddziału klas 
pierwszych po 25 dzieci, 
co  w  sumie daje nam 200 
uczniów w ośmiu oddzia-
łach, którzy mogą uczyć się 
w tym budynku. 

Czy była to konieczność, by 
szukać nowych pomieszczeń?

Na przestrzeni kilku lat 
dostrzegamy stały i znaczą-
cy wzrost liczby uczniów 
przy niezmieniającej się 
ilości pomieszczeń, którymi 
dysponuje szkoła.  Podej-
mowaliśmy szereg działań  
zmierzających do uspraw-
nienia pracy i zapewnienia 
komfortu oraz bezpieczeń-
stwa uczniom, w tym prze-
nosząc część zajęć  do kolej-
nych lokalizacji szkoły oraz 
wprowadzając dwuzmia-
nowość w oddziałach I – III. 
Mamy jednak świadomość 
pewnej tymczasowości 
podjętych przez nas działań. 
Stąd decyzja o poszukiwa-
niu rozwiązania, które nie 
obarczone byłoby defektem 
przejściowości, a miałoby 
charakter stały. 

Jak na przestrzeni lat 
zmienia się liczba uczniów 
kobylnickiej szkoły?

Rozpoczynając pracę 
w Kobylnicy, w roku 2006, 
szkoła liczyła nieco ponad 
200 uczniów, czyli tyle, ile 
planujemy, aby uczyło się 
w budynku przy ul. Trans-
portowej.  Od tego czasu 
następował stały przyrost 
liczby uczniów, czego na-
wet nie zmieniła reorgani-
zacja szkoły spowodowana 
likwidacją gimnazjum. Dla 
przykładu przytoczę  staty-
stykę dotyczącą ostatnich 
kilku lat: w roku szkolnym 
2014/2015 – 598, 2015/2016 
– 673, 2016/2017 – 693, 
2017/2018 – 717 i podob-
nie w latach kolejnych, aż 
do 747 uczniów w roku bie-

żącym. Należy pamiętać, 
że wzrost ilości uczniów 
skutkuje analogicznym 
przyrostem liczby oddzia-
łów. Jeszcze klika lat temu 
standardowo tworzyliśmy 
dwie klasy pierwsze, gdy 
od dwóch lat pierwszokla-
siści uczą się już w pięciu 
klasach, co oznacza, że za 
sześć lat szkoła będzie liczy-
ła 40 oddziałów. 

Czy rosnąca liczba 
uczniów jest dużym wy-
zwaniem logistyczno – ka-
drowym?

  Rosnąca liczba uczniów 
naszej szkoły, przy odczu-

walnym w wielu szkołach 
niżu demograficznym, jest 
dowodem na to, że nasza 
placówka cieszy się ogrom-
nym zaufaniem rodziców , 
które budowaliśmy w opar-
ciu o zachowanie wysokich 
standardów. Nie ukrywam, 
iż tworzony dużym trudem 
nauczycieli i pracowni-
ków szkoły prestiż chcemy 
utrzymać, podejmując przy 
tym szereg działań, które 
pozwolą nam sprostać wy-
zwaniom, jakie wiążą się 
z rozwojem gminy i stałym 
przyrostem mieszkańców. 
Nawet w obliczu trudności 
wynikających z edukacji zdal-
nej, pracy  w reżimie sanitar-
nym, uczniowie naszej szkoły 
odnoszą znaczące sukcesy, 
a jakość nauczania pozo-
staje na wysokim poziomie. 
Wspomnieć wypadałoby 
przy tym, iż utrzymanie sa-
tysfakcjonujących standar-
dów jest dużo prostsze, gdy 
pracujemy z mniejszą liczbą 
uczniów.  Zatem jasne pozo-
staje, iż duża liczba uczniów 
stanowi zdecydowanie 
spektakularne wyzwanie za-
równo w sensie kadrowym 
jak i logistycznym. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Oświata na Transportowej
W 2020 roku Gmina Kobylnica pozyskała dofinansowanie z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 
dla jednostek samorządu terytorialnego w kwocie miliona złotych na  inwestycję polegającą na 
adaptacji pomieszczeń budynku znajdującego się przy ulicy Transportowej w Kobylnicy na potrzeby 
utworzenia tam oddziałów szkolnych i przedszkolnych.

Dolną kondygnację przedstawionego na wizualizacji 
budynku będą zajmować sale szkolne i przedszkolne

Szkolnictwo na ulicy Transportowej:

Inwestycja realizowana jest na podstawie zawie-
ranego porozumienia o inwestycji towarzyszącej na 
podstawie ustawy z dnia 5 lipca 2018 r. o ułatwieniach 
w przygotowaniu i realizacji inwestycji mieszkanio-
wych oraz inwestycji towarzyszących (t.j. Dz. U. z 2020 
r. poz. 219, 471.). 

Szacowana całkowita wartość inwestycji wynosi 
4.000.000,00 zł. Planowany termin realizacji: rozpoczę-
cie grudzień 2020 rok – zakończenie czerwiec 2021 rok.
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Zakup mikrobusu 
przystosowanego do przewozu 
osób niepełnosprawnych
Nowy mikrobus umożliwi dowóz osób niepełnosprawnych, przede 
wszystkim dzieci i młodzieży z Gminy Kobylnica do placówek eduka-
cyjnych i wspierających ich rehabilitację w sferze ruchowej, fizycznej 
oraz psychicznej. Pojazd został zakupiony przy finansowym wsparci 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.

Mikrobus został specjalnie 
przystosowany na  potrzeby 
przewozu osób niepełno-
sprawnych, które poruszają 
się na  wózkach inwalidzkich. 
Celem zakupu było usunięcie 
przeszkód transportowych 
w  dostępie do rehabilitacji 
zarówno ruchowej, społecz-
nej jak i pedagogicznej.

Nowy pojazd do przewozu 
osób niepełnosprawnych to 
Renault Traffic. Pojazd napę-
dzany jest silnikiem diesla 
o  mocy 125 KM. Specjalnie 
zaadoptowane wnętrze ka-

biny pozwala na  przewóz 
wózków inwalidzkich. Waż-
nym elementem są również 
specjalnie zamontowane 
najazdy, dzięki którym osoba 
poruszająca się na  wózku in-
walidzkim niemal samodziel-
nie może dostać się do wnę-
trza pojazdu.

- Realizacja projektu podyk-
towana była koniecznością 
zapewnienia przewozu osób 

niepełnosprawnych przede 
wszystkim dzieci niepełno-
sprawnych z  terenu Gminy 
Kobylnica na  codzienne za-
jęcia do ośrodków edukacji 
i  rehabilitacji zlokalizowa-
nych na  terenie miasta Słup-
ska oraz  do ośrodka w  Dam-
nicy.  Głównym celem było 
usunięcie przeszkód trans-
portowych w dostępie do re-
habilitacji zarówno ruchowej, 

społecznej jak i  pedagogicz-
nej – przyznaje Wójt Gminy 
Kobylnica Leszek Kuliński.

Koszt realizacji projektu 
to kwota ponad 128 tys. zł. 
Finansowe wsparcie uzy-
skane ze środków PFRON 
pochodzących z  Programu 
wyrównywania różnic mię-
dzy regionami III w wysokości 
89 792,64 zł. 

W 2020 roku Gmina Kobylnica pozyskała dofinansowanie 
z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w kwocie 1,35 mln zł. 

Środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 dla jednostek samorządu terytorialnego zostaną 
przeznaczone na inwestycję polegającą na:

    • budowie jednokondygnacyjnego budynku szatniowo-sanitarnego o pow. użyt. 126,46 m2 
na dz. nr 6/4, obr. Sycewice PGR;

    • budowie podziemnego p.poż. zbiornika wodnego o pojemności czynnej 100m3 (wymóg 
wynikający z §5 ust. 1 rozporządzenia MSWiA z dnia 24.07.2009: Dz. U. 2009 nr 124,poz. 1030) na 
dz. nr 6/4, obr. Sycewice PGR;

    • budowie miejsc parkingowych wraz z miejscami postojowymi dla autobusów na dz. nr 6/6, 
obr. Sycewice PGR.

Szacowana całkowita wartość inwestycji wynosi 1.700.000,00 zł. Planowany termin realizacji: 
rozpoczęcie luty 2021 rok – zakończenie listopad 2021 rok. 

Specjalnie zaadopto-
wane wnętrze kabiny 
pozwala na przewóz 
wózków inwalidzkich

Z dniem 5 stycznia 2021r. weszły w  życie 
przepisy umożliwiające przyznanie najemcom 
oraz  podnajemcom lokali mieszkalnych, któ-
rzy zostali dotknięci ekonomicznymi skutkami 
epidemii COVID-19, dodatków mieszkanio-
wych powiększonych o tzw. „dopłatę do czyn-
szu”, przyznawanych zgodnie z ustawą z dnia 
10 grudnia 2020 r. o zmianie niektórych ustaw 
wspierających rozwój mieszkalnictwa (Dz. U. 
2021r. poz. 11).

Dodatek mieszkaniowy z „dopłatą do czynszu” 
może zostać przyznany wyłącznie najemcom 
lub podnajemcom lokali mieszkalnych, spełnia-
jącym warunki do przyznania dodatku miesz-
kaniowego wynikającego z  ustawy z  dnia 21 
czerwca 2001 r. o dodatkach mieszkaniowych.  

Wysokość dodatku mieszkaniowego z  „do-
płatą do czynszu” stanowi 75% miesięcznego 
czynszu opłacanego przez  najemcę, jednak nie 
więcej niż 1500 zł. Wysokość dopłaty do czynszu 
stanowi różnicę między wysokością dodatku 
mieszkaniowego powiększonego o  tę dopłatę 
a  wysokością dodatku mieszkaniowego usta-
loną zgodnie z art. 6 ustawy z dnia 21 czerwca 
2001 r. o dodatkach mieszkaniowych.

Dodatek mieszkaniowy powiększony o dopła-
tę do czynszu przyznaje się w przypadku, gdy:

1) średni miesięczny dochód na  jednego 
członka gospodarstwa domowego ubiegające-
go się o dodatek mieszkaniowy w okresie 3 mie-
sięcy poprzedzających datę złożenia wniosku, 
o którym mowa w art. 7 ust. 1 ustawy z dnia 21 
czerwca 2001 r. o  dodatkach mieszkaniowych, 
jest co najmniej o 25% niższy niż średni miesięcz-
ny dochód na  jednego członka gospodarstwa 
domowego najemcy osiągnięty w 2019 r. oraz

2) ubiegający się o  dodatek mieszkaniowy 
najmował albo  podnajmował lokal mieszkalny 
przed dniem 14 marca 2020 r., oraz

3) ubiegającemu się o dodatek mieszkaniowy 
nie przysługiwał wcześniej dodatek mieszkanio-
wy powiększony o dopłatę do czynszu.

Więcej informacji na temat wymaganych do-
kumentów oraz  warunków do otrzymania  do-
datku mieszkaniowego wynikającego z ustawy 
z dnia 21 czerwca 2001 r. o dodatkach mieszka-
niowych oraz dodatku mieszkaniowego powięk-
szony o  dopłatę z  Funduszu Przeciwdziałania 
COVID-19 można uzyskać na stronie interneto-
wej Ośrodka Pomocy Społecznej w  Kobylnicy 
oraz pod numerem telefonu (59) 842 96 16.

Wnioski można składać nie później niż w dniu 
31 marca 2021 r.

Dodatek mieszkaniowy powiększony o dopłatę z Funduszu 
Przeciwdziałania COVID-19, zwaną dalej „dopłatą do czynszu”

INFORMACJA DLA OSÓB Z TERENU GMINY KOBYLNICA 
MAJĄCYCH TRUDNOŚCI W SAMODZIELNYM DOTARCIU DO 
PUNKTU SZCZEPIEŃ PRZECIWKO WIRUSOWI SARS-CoV-2, W TYM 
DLA OSÓB NIEPEŁNOSPRAWNYCH

Informacja dla osób z terenu Gminy Kobylni-
ca mających trudności w samodzielnym dotar-
ciu do punktu szczepień przeciwko wirusowi 
Sars-Cov-2, w tym dla osób niepełnosprawnych.

Transport przeznaczony jest dla osób za-
mieszkałych na terenie Gminy Kobylnica:

• Osób niepełnosprawnych, tj. posiadają-
cych aktualne orzeczenie o  niepełnospraw-
ności w  stopniu znacznym o  kodzie R (upo-
śledzenie narządu ruchu) lub  N (choroby 
neurologiczne) lub odpowiednio I grupę inwa-
lidzką z w/w schorzeniami;

• Osób mających obiektywne i  niemożliwe 
do przezwyciężenia we własnym zakresie trud-
ności w samodzielnym dotarciu do najbliższe-
go miejsca zamieszkania punktu szczepień.

Zgłaszanie potrzeby transportu do punktu 
szczepień:

1. Za pośrednictwem Punktu Szczepień
- osoba zainteresowana zgłasza trudności 

w  samodzielnym dotarciu do punktu szcze-
pień pracownikowi podczas osobistej rejestra-
cji w punkcie szczepień;

- podmiot dokonujący szczepień zwraca się 
do koordynatora ds. transportu, wyznaczone-
go przez Wójta Gminy Kobylnica o  potrzebie 
zorganizowania transportu (Centrum Usług 
Wspólnych w  Kobylnicy, numer telefonu  (59) 
8415912 w godzinach 7.30 – 15.30).

2. Osoby rejestrujące się na szczepienia po-
przez bezpłatną infolinię Narodowego Pro-
gramu Szczepień tel. 989 lub  elektronicznie 
poprzez e-Rejestrację dostępną na  pacjent.
gov.pl:

- osoba zainteresowana zgłasza trudności 
w  samodzielnym dotarciu do punktu szcze-
pień bezpośrednio Koordynatorowi Wójta 
Gminy Kobylnica ds. Transportu.

3. Zgłoszenia dokonuje osoba podlegająca 
szczepieniu lub opiekun prawny.

4. Lekarz podstawowej opieki zdrowotnej 
(POZ), uwzględniając wskazania medyczne, 
dokonuje kwalifikacji na  szczepienia oraz  do 
ewentualnego transportu.

    5. W zgłoszeniu o  potrzebie transportu 
należy podać: imię i nazwisko, adres zamiesz-
kania oraz miejsce, datę i godzinę szczepienia.

6. Osoba zgłaszająca potrzebę transportu 
wyraża zgodę na  przetwarzanie swoich da-
nych osobowych.

7. Dojazd do punktu szczepień będzie zor-
ganizowany w dwie strony (tam i z powrotem).

8. Transport do punktu szczepień jest bez-
płatny.

9. Dowóz osób do punktu szczepień odby-
wać się będzie z poszanowaniem rygorów sa-
nitarnych i  zgodnie z  wytycznymi inspekcji 
sanitarnej.

10. Potrzeba transportu podlega weryfikacji 
przez Koordynatora Wójta Gminy Kobylnica ds. 
Transportu w zakresie jej zasadności.

11. Zgłoszenia o  potrzebie transportu mu-
szą być dokonane z odpowiednim wyprzedze-
niem pozwalającym na  jego zorganizowanie, 
nie później niż 2 dni przed planowanym termi-
nem szczepienia.

Dedykowanymi miejscami realizacji szcze-
pień na  terenie Gminy Kobylnica są następu-
jące podmioty:

• Ośrodek Zdrowia w Kobylnicy, telefon kon-
taktowy: 59 842 90 49

• Ośrodek Zdrowia w  Sycewicach,  telefon 
kontaktowy: 59 846 64 68. 

Ośrodek w  Sycewicach, zgodnie z  informa-
cją od lekarzy, będzie realizował szczepienia 
wyłącznie dla swoich zarejestrowanych pa-
cjentów. Ośrodek w Kobylnicy będzie realizo-
wał szczepienia dla wszystkich mieszkańców 
z  Gminy Kobylnica, zgodnie z  harmonogra-
mem i wytycznymi Ministerstwa Zdrowia.

Mapa punktów szczepień znajduje się w in-
ternetowym  Serwisie Rzeczypospolitej Pol-
skiej. Tutaj mogą Państwo zlokalizować po-
szukiwany punkt oraz otrzymać odpowiednie 
dane kontaktowe i  adresowe. Interaktywna 
mapa umożliwia także śledzenie ewentual-
nych zmian.



6 KURIER SOŁECKI

BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plpandemiczna

Rok po zmasowanym ataku 
pandemii na naszą Przenajświęt-
szą Rzeczpospolitą, koronawirus 
ma się dobrze w odróżnieniu od 
społeczeństwa przez partyjny 
establishment obraźliwie elek-
toratem zwanego. Obywatelskie 
społeczeństwo władza zamy-
ka w domach i mieszkaniach 
na podstawie niekonstytucyj-
nych aktów prawnych i grote-
skowych rozporządzeń. Rzecz 
w tym jednak, że wiele z nich 
jest sprzecznych z interesem 
państwa i prawem wynikającym 
z konstytucyjnych swobód oby-
watelskich. Zamykanie drzwi do 
lasu, trzymanie dzieci i młodzieży 
w domach w czasie dnia i wy-
puszczanie ich po zmroku to tylko 
radykalne przykłady psychicznej 
pandemii jaka ogarnęła władzę. 
Dziś zobaczyliśmy jednak świa-
tełko w tunelu. Ruszył narodowy 
program szczepień! Choć jest on 
z dnia na dzień systematycznie 

zmieniany to politycy i eksperci 
medyczni do dziś nie wiedzą czy 
mają nas szczepić, zaszczepić czy 
wyszczepić. W przekazach me-
dialnych dominuje jednak forma 
wyszczepienia społeczeństwa co 
kojarzy się jednoznacznie z wy-
mieceniem, wyrzuceniem i in-
nymi wyrazami z przedrostkiem 
wy..., że nie wspomnę już o sło-
wie „wyp...dalać”, które stało się 
hasłem przewodnim ostatnich 
ulicznych protestów. Kto i kiedy 
się może zaszczepić przeciw ko-
ronawirusowi konkretnie nie wie 
do dzisiaj nikt. Grupa „zero” czyli 
służby medyczne, nasłuchawszy 
się bajań antyszczepionkowców, 
podchodzą do programu szcze-
pień ze swoistym sceptycyzmem. 
Ludzie znani, zapraszani do wy-
korzystania przeznaczonych do 
utylizacji szczepionek traktowani 
są jak przestępcy. Zamiast zrobić 
z nimi wywiady i upowszechniać 
je w środkach masowego prze-

kazu, nadaje się im stygmat zło-
dziei, którzy ukradli szczepionkę 
pospólstwu właśnie elektoratem 
zwanemu. Druga transza szcze-
pień przewidziana dla pospól-
stwa w wieku senioralnym, co 
chwilę zmienia swoją granicę 
wiekową. Za smarkaczy uzna-
no już ludzi po sześćdziesiątym 
piątym a później po siedemdzie-
siątym roku życia. .Dziś senior 
uprawniony do szczepień to oso-
ba lat 80+. Ludzie w tym wieku 
to raczej permanentnie siedzą 
w domu a na dyskotekach ich 
raczej nie uświadczysz. Żeby było 
sprawiedliwie a na pewno głu-
pio, nauczycielom zafundowano 
bezpłatne testy na obecność pa-
skudztwa w pedagogicznym cie-
le. Każdy wykonany test poczyna-
jąc od wymazu, przez transport 
z Ustrzyk Dolnych do Gdańska, 
jak niestety bywa, poprzez skom-
plikowane badania laboratoryj-
ne i dostarczenie wyniku, trwa 

w naszych warunkach, od trzech 
do siedmiu dni i jest cholernie 
kosztowny! Jego gwarancja me-
dyczna trwa kilka sekund dopóki 
testowany elektor nie spotka na 
swojej drodze drugiego zakażo-
nego wirusem elektora. Taniej 
i prościej, chcąc wprowadzić dzie-
ciaki do szkół, byłoby zaszczepić 
całą kadrę pedagogiczną wraz 
z personelem medycznym. To 
ich zawodowa i społeczna ak-
tywność pozwala pójść do pracy 
milionom Polaków, którzy na czas 
pracy powierzają pedagogom 
opiekę i wychowanie swych po-
ciech. W tej kategorii powinna się 
znaleźć także kadra opiekuńcza 
przedszkoli a także personel po-
mocniczy wszystkich placówek 
oświatowo-wychowawczych. Dla 
społecznej odporności a także 
gospodarki narodowej, ważniej-
sze jest zaszczepienie szkolnej 
pomocy kuchennej niż siedzące-
go w domu osiemdziesięciolet-

niego profesora astronomii. Koor-
dynatorzy akcji „wyszczepiennej” 
wciąż narzekają na zbyt małą ilość 
dostarczonych do Polski szcze-
pionek, informując jednocześnie, 
że udało im się wykorzystać 10 
do 20 procent posiadanych za-
pasów. Szczepionki leżakują so-
bie spokojnie w Agencji Rezerw 
Materiałowych a upoważnio-
nym placówkom medycznym 
limituje się ilość dawek według 
ustalanych na oko wskaźników. 
NFZ powiada, że do walki z pan-
demią powołano blisko 6 tys. 
punktów szczepień i przeszło 7,3 
tys. zespołów szczepiących, któ-
re wezmą udział w Narodowym 
Programie Szczepień przeciw 
COVID-19. Szczepienia będą od-
bywały się w punktach szczepień, 
gdzie będą pracowały zespoły 
szczepiące. Będą także działały 
w formie wyjazdowej. Wypada 
spytać po co prężymy tak na-
rodowe bicepsy skoro decyzją 

resortu zdrowia i ministra Dwor-
czyka, na jeden punkt szczepień 
tygodniowo będzie przysługiwać 
30 dawek szczepionek to znaczy 
dokładnie pięć ampułek życiodaj-
nego specyfiku. Taką ilość szcze-
piennych zabiegów jest w stanie 
wykonać w jedną godzinę każda 
pielęgniarka w najmniejszej na-
wet placówce służby zdrowia. Po-
noć kiedyś jednemu z ministrów 
zdrowia próbowano przeszczepić 
mózg. Niestety przeszczepiony 
organ odmówił przyjęcia biorcy 
organu. Ludzie inteligentni i mą-
drzy szukają wszelkiego dostępu 
do limitowanych szczepionek, 
idioci zaś śledzą teorie spiskowe 
i fake newsy straszące konse-
kwencjami szczepienia.  „Rzecz 
dzieje się w Polsce, to znaczy ni-
gdzie” - powiedział Alfred Jarry 
we wstępnym przemówieniu na 
premierze swojego dramatu Ubu 
Król w 1896 roku.

Zwycięzcą plebiscytu na „Słowo 
Roku 2020” organizowanym przez ka-
pitułę językoznawców Uniwersytetu 
Warszawskiego oraz internautów oka-
zało się słowo „koronawirus”. Trudno 
się dziwić takiemu wyborowi bowiem 
przypadków pojawienia się w naszych 
rozmowach akurat tego słowa, pewnie 
każdy z nas mógłby liczyć w setkach. 
Pandemiczne realia przyćmiły wszyst-
ko, nawet to co w naszym życiu pozy-
tywne i dobre. Roku 2020 w Gminie 
Kobylnica, koroną najlepszego wśród 
minionych lat bym jednak nie uhono-
rował, ale na kilka ciepłych słów za to 
co przyniósł, z pewnością zasługuje. 
W końcu dał nam też wiele powodów 
do zadowolenia!

Mocnym punktem mijającego roku 
w naszej gminie były z pewnością spra-
wy inwestycyjne. Zadowolenie miesz-
kańców budzić powinno zakończenie 
prac na ulicy Leśnej w Kwakowie, które 
przeprowadziliśmy przy udziale środ-
ków z budżetu państwa. To inwesty-
cja, która nie tylko cieszy oko, podnosi 
komfort mieszkania przy tej ulicy ale 
także poprawia znacznie standard bez-
pieczeństwa.

Z satysfakcją informuję Państwa 
o podpisaniu ze spółką IZIM umowy na 
realizację projektu budowy oświetlenia 
ulicznego w formule PPP. Ten ogromny 
projekt zakłada, że wzdłuż około 30 

kilometrów dróg, zamontowanych zo-
stanie w Gminie Kobylnica ponad 800 
nowoczesnych opraw LED. Inwestycja 
podniesie poziom bezpieczeństwa 
i znacząco wpłynie na komfort życia 
mieszkańców. Z kolei zastosowanie 
nowoczesnych rozwiązań energoosz-
czędnych będzie nieść za sobą pozy-
tywne efekty dla ochrony środowiska 
i budżetu gminy. Łączna wartość pro-
jektu realizowanego w nowatorskiej 
formule partnerstwa publiczno-pry-
watnego, wynosi 12 mln zł. Jest to tym 
samym, największa pod względem 
wartości inwestycja samorządowa 
w Polsce z zakresu oświetlenia drogo-
wego realizowana w formule PPP. Jest 
to powód do dumy i radości, który 
poprzedziły miesiące intensywnych 
przygotowań – prawnych, formalnych, 
organizacyjnych i logistycznych. Satys-
fakcja jest jednak ogromna a prestiż, 
który daje nam realizacja tego projek-
tu, przejawia się między innymi w pre-
zentowaniu naszych działań na łamach 
ministerialnych stron internetowych 
i poradników. Rok 2020 choć odsunął 
dzieci od szkolnych ław i kontaktów 
z rówieśnikami, nas jednak przybliżył 
do rozbudowy szkół w Kończewie 
oraz w Kobylnicy. Tu również możemy 
pochwalić się pracami zakrojonymi na 
dużą skalę, które z pewnością przyczy-
nią się do podniesienia i tak już wyso-

kiego przecież, poziomu kształcenia 
w tych placówkach, których patronami 
są Jan Kochanowski oraz Kornel Ma-
kuszyński. Powstają dodatkowe sale 
przedszkolne i lekcyjne a także szero-
kie zaplecze do obsługi nowo powsta-
jących obiektów. Inwestycje trwają już 
od października a ich kolejne etapy wi-
dać gołym okiem. Realizacja tych dzia-
łań jest efektem rzeczowych negocjacji 
w czasie opracowywania „Programu na 
rzecz zwiększenia szans rozwojowych 
Ziemi Słupskiej na lata 2019-2024” oraz 
złożonych wniosków do „Rządowego 
Programu Inwestycji Lokalnych”.

Znaczny wysiłek finansowy w roku 
2020 jak i 2021 jaki poniósł Powiat 
Słupski oraz Gmina Kobylnica to prze-
budowa drogi łączącej Łosino z Bar-
cinem, w tym przebudowa układów 
drogowych w Sierakowie, Kończewie 
i Kuleszewie. Łączna wartość tej inwe-
stycji wspartej w 50 % z Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lokal-
nych to 30 mln zł.

Obok tych dużych, kosztownych 
projektów, dołożyliśmy wielu starań, 
by konsekwentnie realizować zadania 
inwestycyjne może o mniejszej skali 
ale jednak równie ważne. Spośród wie-
lu można tu wymienić między innymi: 
kontynuację prac na drodze ze Słono-
wic do Kończewa, modernizację ulicy 
Kolejowej w Widzinie, Jarzębinowej 
w Łosinie czy Kalinowej w Kobylnicy. 
Koniec roku przyniósł podpisanie ko-
lejnych umów na remont ulic Wod-

nej i Sportowej w Kobylnicy, budowę 
chodnika oraz modernizację układu 
drogowego w Dobrzęcinie. 

Ten rok  to także sporo radości zwią-
zanej z finalizacją prac i otwarciem 
miejsc, które na razie, z uwagi na pa-
nującą pandemię, nie w pełni wyko-
rzystać mogą swój potencjał. Jestem 
jednak przekonany, że gdy tylko uda 
nam się wrócić do „normalności”, w peł-
ni dostrzeżemy to, co zrealizowaliśmy 
w 2020 roku. Powracające do szkoły 
w Kobylnicy dzieci będą mogły znów 
korzystać z nowoczesnego gabinetu 
terapii sensorycznej. Mieszkańcy Zagó-
rek i okolic znów spotkają się na odda-
nym niedawno terenie rekreacyjnym, 
by wspólnie spędzać czas. Wszyscy 
zaś będziemy podróżowali do Widzi-
na, by delektować się sztuką prezen-
towaną w tamtejszej Galerii Twórców 
Ludowych. Przy okazji wybierzemy się 
później na spacer wyremontowany-
mi chodnikami czy ruszymy kajakami 
z przystani, które są naszą chlubą. Być 
może wspomnimy wówczas obchody 
jubileuszu 30-lecia samorządu tery-
torialnego i wkopanie kapsuły czasu. 
Wspomnimy koncerty Anity Lipnickiej, 
duetu Majewski & Tylman, The Klen-
czon Experience, galę Czytelnik Roku 
lub inne wydarzenia, które odbyły się, 
nim jeszcze wirus tak mocno wpłynął 
na nasze codzienne życie. 

Rok 2020 upłynął nam również pod 
znakiem realizacji wielu programów 
społecznych i prozdrowotnych. Dobie-
gająca końca pierwsza edycja „Srebrnej 
Sieci” zbiegła się w czasie z informacją 
o przygotowaniach do kolejnego jej 
etapu. Szczególną pomoc skierowa-
liśmy także do osób myślących o po-
tomstwie, które wyczerpały już wszyst-
kie metody leczenia niepłodności. 
Właśnie z myślą o nich ruszył program 
in vitro w Gminie Kobylnica – tak waż-
ny, tak wyczekiwany, tak potrzebny. 

Pandemia koronawirusa, choć bo-

lesna i wyczerpująca, wymaga od nas 
szybkich decyzji, zdecydowanych 
działań i solidarności. Rok 2020 zapa-
miętam z pewnością jako ten czas, 
w którym wspólnie stawiliśmy opór 
wirusowi. Zainicjowana przez miesz-
kańców akcja szycia maseczek, ich 
późniejsza dystrybucja, zbiórka darów 
dla pacjentów słupskiego szpitala – 
setki butelek wody, artykuły higie-
niczne i kosmetyki. W miesiąc wypeł-
niliśmy szpitalne magazyny! My, jako 
samorząd, staraliśmy się logistycznie 
i finansowo wspierać medyków, kiedy 
sytuacja tego wymagała. Warto jednak 
mieć świadomość, że zanim wszyscy 
zaczęli walczyć z pandemią, Gmina 
Kobylnica przekazała środki na zakup 
separatora oraz nowoczesny sprzęt dla 
oddziału hematologii! Rozumieliśmy 
potrzebę wsparcia i docenialiśmy sku-
teczność funkcjonowania placówki, 
w której wszyscy się przecież leczymy! 

Szanowni Państwo.
Mój list to prawdopodobnie jedyne 

podsumowanie roku, w którym pró-
bowałem odrobinę oderwać uwagę 
Państwa od tego, co towarzyszyło nam 
w trudnym minionym roku. Oderwać 
Państwa od wirusa, który odcisnął swo-
je piętno nawet w języku, którym po-
sługujemy się na co dzień, przez co zo-
stał uznany Słowem Roku. Choć trudna 
to sztuka, starałem się w życie Państwa 
wrzucić iskierkę nadziei i odrobinę 
optymizmu w rzeczywistość tak prze-
siąkniętą pesymizmem. Dlatego też 
chcę odnieść się do kolejnej litery alfa-
betu naszego pięknego języka „l” jak le-
piej. Choć już Wolter twierdził, że lepiej 
jest wrogiem dobrego, to jednak Jan 
Izydor Sztaudynger powiada, że lepsze 
– wrogiem dobrego, gorsze – przyja-
cielem złego. Niech słowo „lepiej” zdo-
minuje nasze życie w 2021 roku. Będzie 
lepiej, zapewniam Państwa.

Publikowana treść 
jest prywatną 
opinią autora.

Okiem
WÓJTA
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Często spotykacie się pań-
stwo z wątpliwościami doty-
czącymi szczepionek na CO-
VID-19?

Andrzej Sapiński, prezes Za-
rządu Wojewódzkiego Szpitala 
Specjalistycznego im. Janusza 
Korczaka w Słupsku: Spotyka-
my się z wątpliwościami pa-
cjentów w sprawie szczepio-
nek. Nie jest to bardzo częste, 
choć nadal jest grupa ludzi, 
którzy mają wątpliwości, czy 
szczepić się, czy nie. Ja sam 
już się zaszczepiłem przed 
kamerami jako jeden z pierw-
szych w słupskim szpitalu 
i nie miałem z tego powodu 
żadnych dolegliwości ani pro-
blemów dlatego zachęcam 
do zgłoszenia się po przyjęcie 
szczepionki. 

Jakie wątpliwości najczę-
ściej się pojawiają? Czy zda-
rzają się pacjenci dzwoniący 
do szpitala ze swoimi wątpli-
wościami?

Wątpliwości te wynika-
ją z niedoinformowania 
lub z tego, że w domenie 
publicznej krąży wiele nie-
prawdziwych i nieścisłych 
informacji. Na przykład, że 
szczepionka jest nieprzeba-
dana lub za krótko badana. 
Są to informacje nieścisłe, 
niedokładne i nieprawdzi-
we. Zasadnicza koncepcja tej 
szczepionki powstała kilka-
naście lat temu i była bada-
na przez te lata, na przykład 
pod kątem zastosowania jej 
do zwalczania wirusów SARS 
i Ebola. Mówimy o szcze-
pionkach, które obecnie są 
zarejestrowane, czyli firm 
Moderna i Pfizer. To najno-
wocześniejsze szczepionki 
zawierające mRNA, które 
ma stymulować do produk-
cji białka wirusowego nasze 
własne komórki. 

Jak państwo, jako środowi-
sko medyczne, reagujecie na 
argumenty antyszczepion-
kowców?

Staramy się edukować oso-
by sceptyczne wobec szcze-
pień i tłumaczyć jak działa 
szczepionka. Należy pamiętać, 
że szczepionki były przeba-
dane na typowych grupach 
pacjentów w poszczególnych 
fazach klinicznych badania. 
Jedyna różnica w procedu-
rze wdrażania  w porównaniu 
ze zwykłą szczepionką pole-
ga na tym, że w przypadku 
szczepionki COVID-19 zostało 

zrobione to szybciej, choć nie 
pominięto żadnego elemen-
tu badań. Sceptycy szczepień 
podnoszą wątpliwości co do 
długoterminowych efektów 
szczepień, a z praktyki wiemy, 
że długoterminowych skut-
ków negatywnych generalnie 
szczepienia nie przynoszą. 
Albo w ciele pacjenta dzieje 
się coś zaraz po podaniu szcze-
pionki, ewentualnie w kilka 
tygodni po tym fakcie, albo nie 
dzieje się nic. Inna grupa osób 
obawia się zmian genetycz-
nych, które zajdą w ich organi-
zmach po podaniu szczepion-
ki. Część osób sceptycznych 
wobec szczepień obawia się 
zmian genetycznych w orga-
nizmach ludzi zaszczepionych 
przeciwko COVID-19. Takim 
osobom radzimy przypomnieć 
sobie z lekcji biologii, że mRNA 
nie ma możliwości wniknię-
cia do jądra komórkowego, 
a to właśnie tam znajduje się 
nasz kod genetyczny w posta-
ci łańcucha DNA, a nie RNA. 
W komórce ludzkiej nie ma 
możliwości, aby przepisywać 
RNA na DNA, ale dzieje się to 
w odwrotnym kierunku, czyli 
fragmenty DNA są przepisy-
wane na mRNA i następnie na 
tej podstawie RNA w cytopla-
zmie syntetyzuje określone 
białko. Dlatego w szczepionce 
podajemy to, co w organizmie 
jest pochodne, czyli mRNA. Na 
podstawie tej informacji syn-
tetyzowane jest białko kolca, 
czyli to białko, które bezpo-

średnio przyłącza się do recep-
torów naszych komórek i po-
zwala na wniknięcie do nich 
wirusa. Dlatego obawy przed 
szczepionkami przeciwko 
COVID-19 są nieuzasadnione 
i wynikają z niewiedzy, ewen-
tualnie propagowania fałszy-
wych informacji. 

Wyjaśnijmy może, jakie 
znaczenie ma szczepionka. 
Jak działa? 

Szczepionkę podajemy do-
mięśniowo. W szczepionce 
mRNA zamknięte jest w otocz-
ce lipidowej  dzięki czemu 
może dostać się do naszych 
komórek. Gdy mRNA dosta-
nie się do naszych komórek, 
w wyspecjalizowanej struktu-
rze syntetyzowane jest białko 
„S” znajdujące się na górze 
kolca, którym wirus przyłącza 
się do naszej komórki. To biał-
ko uwalniane jest do krwio-
obiegu i – ponieważ stanowi 
obcy element, którego nasz 
organizm nie zna – nasz układ 
odpornościowy rozpoznaje je 
i tworzy przeciwciała przeciw-
ko temu białku. W momencie, 
w którym wirus dostanie się do 
naszego organizmu jesteśmy 
gotowi odpowiedzieć i nasz 
organizm ma już „żołnierzy” 
wyspecjalizowanych w nisz-
czeniu tego wirusa. Wartość 
tej szczepionki polega na tym, 
że nie zawiera w sobie wirusa 
żywego lub nieżywego, ani 
nie ma w niej nawet białek wi-
rusowych. Białka znajdujące 
się w szczepionce wytwarza 

nasz organizm na podstawie 
informacji, którą przekujemy 
w szczepionce. 

Czy do przeprowadzenia 
pierwszych szczepień w słup-
skim szpitalu musieliście się 
specjalnie przygotowywać?

Do prowadzenia szczepień 
nasz szpital nie musiał się 
szczególnie przygotowywać. 
Musieliśmy jedynie utworzyć 
zespoły szczepiące składające 
się z lekarza i pielęgniarki oraz 
wdrożyć się do obsługi syste-
mu informatycznego stworzo-
nego do obsługi szczepień. 

W jaki sposób szczepie-
nia będą prowadzone wśród 
mieszkańców? 

Na terenie Słupska i re-
gionu słupskiego zostało 
utworzonych 21 punktów 
szczepień. Od 15 stycznia 
chętni do szczepień mogą 
rejestrować się przez Inter-
netowe Konto Pacjenta, u 
swojego lekarza pierwszego 
kontaktu lub przez specjal-
ną infolinię. Po zarejestro-
waniu każdy będzie musiał 
poczekać na swoją kolej. 
Prawdopodobnie będzie to 
wyglądało to w ten sposób, 
iż każdy zarejestrowany do 
szczepień otrzyma wiado-
mość SMS o miejscu i da-
cie szczepienia. Miejsce to 
będzie wskazane najbliżej 
miejsca zamieszkania.

Dziękuję za rozmowę. 
Rozmawiał 

Karol Kotusiewicz

Andrzej Sapiński: 
Obawy przed szczepionkami 
przeciwko COVID-19 są nieuzasadnione
Staramy się edukować osoby sceptyczne wobec szczepień i tłumaczyć jak działa szczepionka – 
przyznaje prezes słupskiego szpitala. Szczepienia przeciwko koronawirusowi ruszyły. Wciąż nie brakuje 
jednak głosu osób, które podważają sens prowadzenia szczepień. 

W Y W I A D  K U R I E R A

Ośrodek Pomocy Społecznej w Kobylnicy 
informuje, iż w dniach od  9 lutego 2021r. do 
11 lutego 2021r. wydawana będzie żywność w 
ramach Programu Operacyjnego Pomoc Żyw-
nościowa 2014-2020, Podprogram 2020 wg 
następującego harmonogramu dla poszcze-
gólnych miejscowości:

W dniu 09.02.2021r., godz. 9:00-13:00 - Sierakowo, Koń-
czewo, Kuleszewo, Zagórki, Zbyszewo, Łosino, Lulemino

W dniu 10.02.2021r., godz. 9:00-13:00 - Słonowice, Do-
brzęcino, Słonowiczki, Ciechomice, Wrząca, Ścięgnica, 
Kczewo, Bzowo, Lubuń, Żelkówko, Żelki, Kruszyna, Płasze-
wo, Komiłowo, Maszkowo, Kwakowo

W dniu 11.02.2021r., godz. 9:00-13:00 - Sycewice, Komor-
czyn, Zębowo, Reblino, Reblinko, Runowo Sławieńskie, Bo-
lesławice, Zajączkowo, Kobylnica, Widzino.

Produkty żywnościowe będą wydawane w budynku Ośrod-
ka Pomocy Społecznej w Kobylnicy przy ul. Wodnej 20/3.

Z uwagi na występowanie na terenie kraju wirusa CO-
VID-19, prosimy o bezwzględne przestrzeganie harmono-
gramu odbioru żywności - w danym dniu żywność otrzy-
mają tylko osoby z podanych miejscowości. 

Informujemy również, iż wydawanie żywności będzie 
odbywało się z uwzględnieniem wszelkich zasad bezpie-
czeństwa sanitarnego. W budynku będą mogły przeby-
wać jednocześnie tylko dwie osoby pobierające produkty 
żywnościowe. Osoby odbierające żywność obowiązuje 
również nakaz zakrywania ust i nosa zgodnie z wymogami 
oraz dezynfekcja rąk po wejściu do tut. Ośrodka. Należy po-
siadać także własną torbę na żywność.

Z uwagi na  obecną sytuację spowodowaną występowa-
niem na terenie kraju wirusa COVID-19, Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Kobylnicy informuje, iż osobom najbardziej 
narażonym na ciężki przebieg choroby, tj. osobom w wie-
ku 60+ oraz osobom, którym posiadana niepełnospraw-
ność uniemożliwiłaby osobiste przybycie do tut. Ośrodka, 
produkty żywnościowe mogą zostać dostarczone przez 
pracownika socjalnego. Osoby zainteresowane powyższą 
formą pomocy prosimy o telefoniczne zgłaszanie się do 
pracownika socjalnego danego rejonu, w celu zakwalifi-
kowania do Programu Operacyjnego Pomoc Żywnościowa 
2014-2020, Podprogram 2020.

Numery telefonów do poszczególnych pracowników 
socjalnych znaleźć można w zakładce: Kontakt strony inter-
netowej Ośrodka Pomocy Społecznej w Kobylnicy.

Andrzej Sapiński, prezes Zarządu Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego 
w Słupsku zaszczepił się przeciwko COVID-19 jako jeden z pierwszych pracowników 
słupskiego szpitala. Fot. WSzS w Słupsku 

W związku z  realizacją 
Projektu „Srebrna Sieć II” 
stanowiącego kontynu-
ację i  uzupełnienie Projek-
tu „Srebrna Sieć”, którego 
realizacja zakończyła się 
z  dniem 31.12.2020r., Ośro-
dek Pomocy Społecznej    w 
Kobylnicy zachęca osoby, 
które ukończyły 60. rok życia 
do zapoznania się z  ofertą 
usług dostępnych w  ww. 
projekcie na stronie interne-
towej  www.srebrnasiec.pl, 
oraz  dzwoniąc do siedziby 
Ośrodka Pomocy Społecz-
nej w  Kobylnicy na  numer 
59  842 96 16 lub  59 842 99 
75 w  godzinach od 7:30 do 
9:30 od poniedziałku do 
piątku.

Szczegółowe informacje 

dotyczące kryteriów udziału 
w projekcie zamieszczone są 
w  opublikowanym poniżej 
regulaminie.

Projekt „Srebrna Sieć II” 
realizowany jest w  ramach 
Priorytetu 6 – Integracja, 
Działania 6.2. Usługi spo-
łeczne, Poddziałania 6.2.2. 
Rozwój usług społecznych 
Regionalnego Programu 
Operacyjnego Wojewódz-
twa Pomorskiego na  lata 
2014 – 2020. Projekt jest 
współfinansowany przez 
Unię Europejską w  ramach 
Europejskiego Funduszu 
Społecznego. Całkowi-
ty koszt Projektu wyno-
si 4  290  086,50 zł, w  tym 
dofinansowanie wynosi 
4 075 582,17 zł.

Srebrna Sieć II

INFORMACJA
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inne niż wszystkie

Tegoroczne ferie mocno różnią się od zimowej 
przerwy w nauce, którą pamiętamy z przeszłości. 
Ograniczenia związane z pandemią koronawirusa 
wpłynęły na sposób organizacji czasu wolnego dla 
dzieci. Gmina Kobylnica włożyła sporo wysiłku, by 
mimo wszystko zapewnić uczniom atrakcyjne za-
jęcia – między innymi w placówkach oświatowych.

Program tegorocznych ferii zimowych wypeł-
niony był ciekawymi elementami a zajęcia przy-
gotowane dla uczestniczących w nich dzieci były 
bardzo zróżnicowane. Obok warsztatów artystycz-
nych, technicznych, muzycznych i tanecznych, 

organizowane były także prelekcje kulinarne czy 
pokazy teatralne. Urozmaiceniem były również 
konkursy sportowe, przeprowadzane eksperymen-
ty naukowe jak również szkolenia z programowa-
nia i robotyki.

Ciekawa formuła wszystkich realizowanych zajęć 
sprawiła, że uśmiech i zainteresowanie właściwie 
nie znikały z twarzy uczestników. Przestrzeganie 
obowiązujących norm sanitarno – epidemiolo-
gicznych pozwolił z kolei na przeprowadzenie ich 
w bezpieczny sposób.
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O powrocie do formy i zgubieniu zbędnych poświątecznych kilogramów nie ma mowy. 
Siłownie, kluby fitness czy baseny nadal są niedostępne. Co w tej sytuacji zrobić? 

Styczeń był okresem 
szczególnym, bo wielu z nas 
ruszało wówczas na siłow-
nie, by zrzucić zbędne ki-
logramy po okresie świąt. 
Teraz pozostało nam.. No 
właśnie, jak to zrobić, gdy 
profesjonalne kluby są za-
mknięte? 

Łukasz Dróżdż, trener per-
sonalny, mieszkaniec Siera-
kowa: To prawda, okres po 
nowym roku dla nas "trene-
rów personalnych" był za-
wsze związany z przysłowio-
wym zakasaniem rękawów. 
Wiele osób z prawdziwymi 
nadziejami na udaną meta-
morfozę swojej sylwetki ale 
i nastawienia do zdrowego 
życia, odwiedzało wtedy si-
łownię i działało z naszą po-
mocą. Tym razem sytuacja 
jest odmienna. To my wycho-
dzimy do takich osób, anga-
żując i uświadamiając: nie 
wszystko stracone! Bazując 
na przemyśleniach mojego 
serdecznego kolegi po fachu 
trenera Przemysława Micha-
laka, zawrę tutaj jego myśl 
opisującą prawidłowe po-
stępowanie z początkującym 
sportowcem amatorem.

Lwia część z nas planując 
swoje działania wytycza tyl-
ko jedną drogę ich realizacji. 
I wtedy w obliczu nawet ma-
łego kryzysu, odpuszczamy. 
Ważne jest nastawienie i ela-
styczność. Siłownię są dla nas 
niedostępne? Korzystajmy 
z zajęć online! Mamy dość 
czterech ścian? Zakup gumy 
oporowe, ubierz się ciepło 
i wyczekując dobrej pogody, 
trenuj na świeżym powie-

trzu! Wachlarz możliwości 
jest olbrzymi, nastawiając się 
tylko na jedną opcję przekre-
ślamy nasze szansę na speł-
nienie marzeń sportowo-syl-
wetkowych. Wystarczy dobre 
nastawienie i ruch.

Wiem, że jesteś trenerem 
personalnym specjalizu-
jącym się w sportach siło-
wych. Czy jednak w obec-
nej sytuacji kontaktują się 
z tobą osoby, które proszą 
o pomoc w odzyskaniu for-
my w jakiś inny sposób? 
Pytają o inne formy aktyw-
ności?

Mimo wszystko, nawet 
w obliczu jeszcze trwają-
cej kwarantanny otrzymuję 
wiele telefonów w sprawie 
współpracy. Cieszy mnie, że 
wiele tych rozmów ukazuje 
świadomość owych rozmów-
ców i szybko potrafimy obrać 
odpowiednie zamienniki tre-
ningu siłowego. Zachęcam 
ich wtedy do wprowadze-
nia dużej liczby treningów 
rozciągających ciało oraz 
bazujących na wysiłku z cię-
żarem własnej masy. Rower, 
spacery, intensywna spor-
towa zabawa z dziećmi mile 
widziane jako dodatek w co-
dziennej pracy nad sobą. I to 
jak najwięcej. Niby banalne, 
ale często sprawiające duże 
problemy w systematycznym 
wykonaniu. Jest to dla takich 
podopiecznych swoisty test, 
jeżeli go zaliczą zapewnia 
o późniejszych większych suk-
cesach na sali treningowej.

Jak na stan naszego 
zdrowia może wpływać 
brak ruchu przez tak dłu-

gi okres? Przewidujesz, że 
w najbliższych miesiącach 
częstotliwość wizyt u leka-
rza zwiększy się?

Niestety, ale jest to jedno 
z tych pytań, na które jest 
tylko jedna odpowiedź: Brak 
ruchu i aktywności prowa-
dzi nieuchronnie do chorób 
utrudniających w sposób 
katastrofalny nasze życie. 
Cukrzyca, chorobliwa oty-
łość, problemy sercowo-
-naczyniowe, stany depre-
syjne... Cieszy jedynie fakt 
narastającej świadomości 
w kręgach medycznych 
jak wielką rolę pełni zdro-
wa dieta i sport w dziedzi-
nie niwelacji chorób m.in. 
psychicznych. Pierwszy 
i najskuteczniejszy lek po-
dawany osobom chorym to 
zmiana codziennych przy-
zwyczajeń, również tych ży-
wieniowych.

Sam jesteś zwolennikiem 
tego, by dostosowywać się 
do obecnych realiów - tak 
w roli trenera, jak i pod-
opiecznego. Przyznajesz, 
że możliwe jest, by okres 
pandemii wykorzystać na 
treningi rodzinne, które nie 
tylko pomogą w utrzyma-
niu formy, ale i zintegrują 
rodziców z dziećmi. Co po-
lecasz?

Trener osobisty to nie tyl-
ko osoba odpowiedzialna 
za ułożenie i nauczenie ko-
goś "planu treningowego". 
To tylko jedna z wielu ról 
jakie przychodzi mi ode-
grać z klientem. Zrozumie-
nie jego potrzeb, wspar-
cie w dążeniu do celu, ale 

i uświadamianie bliskich jak 
wiele zależy od wspólnego 
zaangażowania. Wsparcie 
to jeden z najważniejszych 
czynników, a zaangażowa-
nie całej rodziny w posta-
nowienie np. rodzica, wy-
chodzi wszystkim na plus. 
Zamiast kolejną godzinę 
przed telefonem, zachęca-
my do aktywnego, wspólne-
go treningu z dziećmi z wy-
korzystaniem nagrań online. 
Często słyszę pokrzepiające 
historię rodziców wspólnie 
trenujących z maluchami, 
które ich naśladują lub są 
wykorzystywane jako bar-
dzo wesołe i uśmiechnięte 
obciążenie treningowe.

Biegi, zakup własnego 

sprzętu treningowego, ćwi-
czenia z dostępnych w sie-
ci filmików? Jak się w tym 
wszystkim odnaleźć zupeł-
nemu laikowi?

Wszystko na co masz ocho-
tę! Główna zasada: umiar. Je-
steś początkujący? Nie inwe-
stuj w profesjonalny sprzęt 
treningowy, spokojnie, do 
czasu aż go wykorzystasz 
w pełni siłownię zostaną już 
otwarte. Masz zamiar co-
dziennie biegać? Zacznij od 
szybkich marszów, a długie 
bieganie odpuść aż nie sta-
niesz się naprawdę wyspor-
towany i gotowy na ten spe-
cjalistyczny wysiłek. Umiar 
uchroni Cię przed wielkimi 
wydatkami, ale i pozwoli na 

zrozumienie na jakim etapie 
wytrenowania jesteś i co rze-
czywiście Ci się przyda. Za-
czynając tą przygodę, często 
wystarczą dobre buty, kilka 
gum oporowych i 45 minut 
czasu wolnego dziennie.

Czego życzyć tobie na ten 
2021 rok?

Rok w rok powtarzam: 
zdrowia, wszystko inne dzię-
ki niemu wypracuje sam. 
W tym jednak, prosiłbym 
o zdrowie dla każdego z nas, 
tak abyśmy mogli już zapo-
mnieć o szaleństwie mija-
jących dni i mogli oficjalnie 
wrócić na sale sportowe. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

O kondycję dbajmy zawsze. Zwłaszcza w czasie pandemii
W Y W I A D  K U R I E R A

Przekazanie folderów in-
formacyjnych oraz  gadże-
tów promocyjnych przez 
Regionalne Centrum Krwio-
dawstwa i  Krwiolecznictwa 
w  Słupsku jest efektem do-
brze układającej się współ-

pracy placówki z kobylnickim 
samorządem, który mocno 
promuje oddawanie krwi. 
Obok pojawiającego się tu 
mobilnego krwiobusa były to 
również różnego rodzaju ak-
cje informacyjne. W działania 

popularyzujące krwiodaw-
stwo mocno zaangażowany 
jest także Wójt Gminy Kobyl-
nica, który za pośrednictwem 
swojego konta na  portalu 
społecznościowym Facebook 
zachęca do wizyt w słupskim 

RCKiK im. Jana Pawła II.
Nowym elementem współ-

pracy jest promocja krwio-
dawstwa wśród czytelników 
Gminnej Biblioteki Publicznej 
oraz  jej filii. W  punktach po-
jawiły się specjalne materiały 
i gadżety popularyzujące od-
dawanie życiodajnego płynu.

- Mamy świadomość, 
że  to dość nietypowe miej-
sce na  promocję krwiodaw-
stwa, jednak  zdążyliśmy 
już przyzwyczaić naszych 
czytelników do niestandar-
dowych działań. Zdajemy 
sobie sprawę z  powagi sytu-
acji i  brakujących zapasów 
krwi, dlatego  od razu zde-
cydowaliśmy się na  realiza-
cję tego pomysłu. Liczymy, 
że czytelnicy będą opuszczać 
mury naszych placówek nie 

tylko z  pożądaną książką, 
ale i z postanowieniem wizy-
ty w  punkcie krwiodawstwa 
– przyznaje Renata Sztabnik, 
dyrektor GBP w Kobylnicy.

Na koniec 2020 roku 

w Gminnej Bibliotece Publicz-
nej zarejestrowanych było 
1640 czytelników. W ciągu 
całego roku w siedzibie głów-
nej oraz  filiach odnotowano 
niemal 25 tysięcy odwiedzin.  

Promocja krwiodawstwa wśród czytelników GBP
Gminna Biblioteka Publiczna w Kobylnicy rozpoczęła działania związane z promocją krwiodawstwa. Kobylnicka książnica 
dystrybuuje specjalne materiały mające zachęcić jej czytelników do oddawania życiodajnego płynu.
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W grudniu 1995 roku, na mocy podjętej przez Radę Gminy Kobylnica uchwały, utworzone zostało 
sołectwo Kwakowo. Radość związaną z obchodem jubileuszu zaburzyła jednak pandemia koro-
nawirusa, która w zasadzie uniemożliwiła wspólne świętowanie. Szkoda, bo skala zmian i rozwój na 
przestrzeni tych 25 lat dostarczają wielu powodów do radości.

Proszę powiedzieć, dla-
czego grudzień 2020 roku 
jest szczególny dla sołectwa 
Kwakowo?

Urszula Cudziło, sołtys 
Kwakowa: Kończymy rok, 
w którym minęło 25 lat po-
wstania Sołectwa Kwakowa. 
Rok, który powinien być 
radosny, przyjemny, pełen 
zabawy dla jego mieszkań-
ców. Ale niestety taki nie 
był ze względu na sytuację 
panująca w kraju i  związane 
z nią ograniczenia. Plano-
wane były imprezy integra-
cyjne dla wszystkich grup 

wiekowych dla upamięt-
niania 25 - lecia istnienia 
Sołectwa Kwakowo. Z tego 
udało się zorganizować tyl-
ko jedno. Konkurs plastycz-
ny dotyczący przeszłości, 
teraźniejszości i przyszłości 
sołectwa, promujący sołec-
two dla dzieci i młodzieży 
Gminy Kobylnica – konkurs 
plastyczny pod tytułem 
,,Przeszłość i przyszłość Zie-
mi Kwakowskiej  -   XXV  Lat  
Sołectwa Kwakowo”. Komi-
sja w 6 – osobowym skła-
dzie pod kierownictwem 
pani Wiesławy Koniecznej 

wybierała spośród 13 prac: 
pierwszą nagrodę przyzna-
no Michałowi Kontowiczo-
wi, drugą  otrzymała Zuzan-
na Furtak, trzecią - Jakubowi 
Brzozowskiemu. Przyznano 
także 10 wyróżnień: Kon-
rad Brzozowski, Antoni 
Matuszewski, Zuzanna La-
skowska, Wojciech Konhle, 
Dorota Piątek, Przemysław 
Jaśkiewicz, Szymon Jaśkie-
wicz, Róża Grania, Małgo-
rzata Dołżycka, Małgorzata 
Kontowicz. Dodatkowo zo-
stała przyznana specjalna 
nagroda dla Małgorzaty Do-

łżyckiej ufundowana przez 
pana Roberta Adkonis, wła-
ściciela firmy Adkonis Ferma 
Kur. Kiedy i w jaki sposób 
zostaną wręczone nagrody 
powiadomimy osoby nagro-
dzone osobiście oraz zamie-
ścimy informację w „Kurie-
rze Sołeckim”

Kiedy dokładnie zostało 
utworzone sołectwo?

Sołectwo zostało utwo-
rzone na mocy Uchwały 
Rady Gminy Kobylnica Nr. 
VII/42/94 z dnia 28. XII.94 
a powołane do życia w 1995 r

Czy wiadomo coś więcej, 
jaką charakterystykę mia-
ło sołectwo w początkowej 
fazie?

Z przeprowadzonych na 
terenie wsi Kwakowo wyko-
palisk wynika, że pierwsi lu-
dzie pojawili się tu w VI wie-
ku naszej ery tworząc małe 
osady, które w miarę przy-
bywania ludności utworzyli 
jedną osadę. W przeszłości 
teren, na którym istnieje 
obecnie wieś Kwakowo był 
bardzo podmokły. Szukając 
informacji o historii tego 
miejsca, gdy przygotowy-
wałam się do projektu, który 
dotyczy ścieżki rekreacyjno 
– historycznej po Kawko-
wie, a który jeszcze jest nie 
dokończony korzystałam 
z różnych źródeł. Niektó-
re informacje pokrywały 
się, inne nie. Pewne jest, że 
pierwsza wzmianka o Kwa-
kowie pojawia się w XIII wie-

ku, gdy mówi się o kościele 
w 1208 roku. W formie obec-
nej  powstał prawdopodob-
nie  w 1748r.  Wokół kościoła 
istniał cmentarz, na którym 
pochowano około 100 dzie-
ci zmarłych  po przejściu 
przez Europę w XVII wieku 
grypy „hiszpanki” . W 1480 
pojawia się nazwa Quacken-
burg, wcześniej używano 
nazwy w języku kaszubskim 
Kwakow - zapisywanej z nie-
miecka. 

Wiele informacji o miesz-
kańcach można zaczerpnąć 
z niedawno odnalezionych 
na plebani kościoła Ksiąg 
Parafialnych dokładnie opi-
sujących zabudowę i miesz-
kańców. Wieś należała pier-
wotnie do rodu Zitzewitzów 
ale od tamtej pory przecho-
dziła rożne koleje rzeczy. 
Podziały na odrębne mająt-
ki, scalenia i zmiany właści-
cieli. Ważną informacją jest 
to ze już 1710 roku istniała 
tu szkoła. Ciekawostką jest 
to, że we wsi stacjonowały 
Wojska Napoleona. Istnie-
ją legendy o kościelnych 
dzwonach i białej damie 
pukającej do drzwi kościoła, 
ale o tym trzeba poczytać. 
Faktem jest to, że istnieje 
wiele białych kart historii, 
które trzeba odnaleźć i zapi-
sać. Te informacje i inne nie 
wspomniane tu przeze mnie 
zawierają ustawione tablice 
na terenie wsi. Przeszłości 
zawartej w historii nie nale-

ży się nigdy wstydzić, lecz 
poznać i się nią chlubić. 
A zatem Kwakowo prze-
szło trudną drogę poprzez 
osadę, majątek, folwark, 
wieś do statutu sołectwa. 
Także nazwa miejscowości 
brzmiąca różnie w rożnych 
językach, ale zawsze było to 
Kwakowo

 Dziś jesteśmy świadkami 
pięknego jubileuszu. Sporo 
lat od momentu powstania 
sołectwa. Co należałoby 
uznać za największe sukce-
sy w tym okresie?

Trudno to ująć w słowa, 
bowiem zmieniło się tak 
wiele, że opis zająłby co naj-
mniej kilka stron. Dzięki za-
angażowaniu władz Gminy 
Kobylnica i systematycznie 
przekazywanym środkom 
udało się zmienić wygląd 
całego sołectwa. Lepsza in-
frastruktura, budownictwo 
mieszkaniowe, komunika-
cja, usługi. To wszystko spra-
wiło, że staliśmy się miej-
scem atrakcyjnym do życia. 
Wystarczy przyjechać, by 
przekonać się o tym, jak wie-
le osób decyduje się związać 
swoje życie właśnie z tym 
miejscem. To najlepszy do-
wód na to, że nowe drogi, 
unowocześniana szkoła, 
połączenia komunikacyj-
ne, rozwój sportu – decyzje 
w tych kwestiach są właści-
we i podejmowane z myślą 
o rozwoju oraz tworzeniu 
odpowiednich warunków 
dla mieszkającej tu społecz-
ności. Przejście transformacji. 
Z małego nic nieznacznego 
miejsca do pięknie rozwija-
jącej się miejscowości, ludzi 
nabierających świadomości 
o swojej wartości, tworzących 
nowe karty historii. Od miej-
sca o prawach wsi folwarcz-
nej, miejscowości w której 
istniał zakład o nieciekawej 
nazwie i źle się kojarzącej - 
PGR do intensywnie rozwija-
jącego się sołectwa o dużych 
możliwościach.

Proszę dokończyć zda-
nie. Sołectwo Kwakowo jest 
miejscem szczególnym po-
nieważ...

to miejsce wspaniałych 
ludzi chcących coś zmienić 
w swoim życiu i otoczeniu.

Czego życzyć i pani, 
i mieszkańcom na najbliż-
sze lata?

Spokoju, szczęścia, stabi-
lizacji i dalszych możliwości 
do zachodzenia zmian w ta-
kim tempie jak przez ostat-
nie lata.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Jubileusz sołectwa Kwakowo w cieniu pandemii
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Co za domki!

Gorące nowości i bestsellery 
na wyciągnięcie smartfona

Zwykłe domki z piernika? Nie tym razem! Niektórzy zamienili je 
w prawdziwe dzieła sztuki. W poniedziałek (21 grudnia) zakończył 
się konkurs na najpiękniejszy domek z piernika organizowany przez 
Gminne Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy. 

Dzięki współpracy z platformą LEGIMI czytelnicy Gminnej Biblioteki 
Publicznej mogą uzyskać dostęp do katalogu 62 tysięcy ebooków 
– w tym najgorętszych nowości i największych bestsellerów.

W świątecznym konkur-
sie na Domek z Piernika 
oceniano 25 prac. Oceny 
misternych konstrukcji na-
desłanych z różnych za-
kątków Polski podjęło się 
jury, w skład którego we-
szli: Aleksandra i Radosław 
Chorąży (właściciele Piekar-
ni i Ciastkarni Staropolska 
w Słupsku), Alicja Staciwa 
(PODR w Słupsku) oraz Elż-
bieta Gryko (Dyrektor GCKiP 
w Kobylnicy). 

Komisja najwyżej oceni-
ła pracę wykonaną przez 

Helenę Górniewicz. Drugie 
miejsce zajął projekt Alicji 
Oleszek. Nagroda za trzecie 
miejsce przyznana została 
Marioli Hinz. Dodatkowo 
państwo Aleksandra i Ra-
dosław Chorąży ufundowa-
li nagrody dla Grzegorza 
Drywy, Amelii Imiłkowskiej, 
Helenki i Zosi Tutlewskich, 
Aleksa i Maksa Czapiewskich 
oraz Alicji Borkowskiej. 

- Wyłonienie tych najlep-
szych prac było niezwykle 
ciężkie ponieważ wśród 
nadesłanych domków była 

ogromna różnorodność, za-
równo w sposobie prezenta-
cji, jak i technice wykonania. 
Wspólnym mianownikiem 
jest jednak spektakularność 
tych konstrukcji, ich piękno, 
skrupulatność w wykona-
niu. Widać, jak ogromną pra-
cę włożyli w ich tworzenie 
wszyscy autorzy, dlatego 
każdemu chcemy serdecz-
nie pogratulować – podkre-
śla Elżbieta Gryko, dyrektor 
GCKiP w Kobylnicy.

Możliwość wypożyczania e-
-booków z  oferty abonamen-
towej LEGIMI mają wyłącznie 
Czytelnicy zarejestrowani 
w Gminnej Bibliotece Publicznej 
w Kobylnicy - posiadacze aktu-
alnej karty bibliotecznej, bez ob-
ciążeń na koncie bibliotecznym.

30 – dniowy bezpłatny do-
stęp do bogatego katalogu 
ebooków możliwy jest po wcze-
śniejszej instalacji aplikacji LE-
GIMI na  urządzeniu mobilnym 
i  dokonaniu rejestracji z  wyko-
rzystaniem kodu. Kody wyda-
wane są czytelnikom podczas 
osobistej wizyty w  GBP w  Ko-
bylnicy i jej filiach a także przez 
kontakt telefoniczny pod nr 
59 848 59 46 lub e-mail: biblio-
tekapromocja@kobylnica.pl

Kod musi być aktywowany 
w miesiącu, w którym został po-
brany. W przeciwnym wypadku 
kod wygasa.

Biblioteka dysponuje ograni-
czoną liczbą 20 kodów na każdy 
miesiąc. Liczy się kolejność zgło-
szeń. Pierwszeństwo w dostępie 
do kodów mają zameldowani 
mieszkańcy Gminy Kobylnica.

Pytania w  sprawach tech-
nicznych można zgłaszać  
e-mailowo:  support@legimi.
com lub do naszej biblioteki tel. 
59 848 59 46.

Platforma Legimi to zbiór 
ebooków i  audiobooków, któ-
rych słuchać możemy na swoim 
telefonie, tablecie lub  kompu-
terze. Ebooki to elektroniczne 
odpowiedniki książek druko-
wanych, dzięki czemu możemy 
mieć je zawsze przy sobie. Ko-
rzystając z  platformy to ty de-
cydujesz czy  dany tytuł chcesz 
aktualnie słuchać czy czytać.

17 stycznia w Bolesławicach odbyła się „Wielka Bitwa na śnieżki”. 
W zabawie udział wzięli młodzi mieszkańcy sołectwa wspólnie z rodzi-
cami. Rada Sołecka przygotowała gorącą herbatę i serwowała kiełbaski 
z ogniska. Dodatkową atrakcją były przejażdżki na kucyku, za co orga-
nizatorzy dziękują panu Markowi Wosikow.

Galerię prezentującą wszystkie nadesłane na konkurs prace 
można znaleźć na stronie internetowej Gminy Kobylnica. 
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Obowiązujące na terenie całego kra-
ju obostrzenia właściwie uniemożli-
wiają korzystanie ze wsparcia osobom 
objętym programem „Posiłek w szkole 
i w domu”. W zamian, pieniądze za-

gwarantowane na realizację działań, 
przeznaczono na zakup paczek z żyw-
nością.  

Dystrybucja paczek z artykułami 
spożywczymi ruszyła jeszcze przed 

świętami. Za przygotowanie oraz do-
starczenie odpowiedzialni byli pra-
cownicy Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Kobylnicy. Dystrybucja odbywała się 
przy zachowaniu odpowiednich środ-
ków ostrożności pracownicy korzystali 
z masek i rękawic ochronnych.Z uwa-
gi na  obecnie panującą sytuację spo-
wodowaną pandemią koronawirusa 
i  związanymi z  tym obostrzeniami, 
odwołane zostało także świąteczne 
spotkanie dla podopiecznych Ośrod-
ka Pomocy Społecznej w  Kobylnicy. 
Również i w tym przypadku tradycję 
obowiązującą od lat, zastąpiły paczki, 
które przekazano potrzebującym. Dla 
czterdziestu osób przygotowano ze-
stawy składające się z  artykułów spo-
żywczych – między innymi mąki, cu-
kru, masła, wędlin. Świąteczne paczki 
już trafiły do mieszkańców. Znalazły się 
w nich również życzenia od Wójta Gmi-
ny Kobylnica. 

Świąteczne paczki od OPS
W ramach rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 jeszcze przed 
świętami Bożego Narodzenia do 54 dzieci z Gminy Kobylnica objętych dożywianiem w szkołach 
trafią paczki z żywnością. To efekt decyzji władz Gminy oraz tutejszego Ośrodka Pomocy Społecz-
nej związanej z pandemią koronawirusa. 

Zimowa pomoc zwierzętom

Podziękują lub zaapelują 
o bezpieczniejszą jazdę

Członkowie Stowarzyszenia „Aktywni Mieszkańcy Gminy Kobylnica” 
z Reblina zorganizowali zbiórkę darów dla organizacji „My 3 Koty i Psy” z Darłowa.

Specjalne tablice LED zainstalowane zostały w Kończewie, tuż przy 
drodze powiatowej. Urządzenia będą wyświetlać krótkie komunikaty 
informujące kierowców o prędkości, z jaką się poruszają.

Przez kilka dni zebrano kocyki polarowe, po-
ściel, ręczniki, poszewki, karmę suchą i mokrą, 
saszetki i wszystko to, co wspomoże bezdomne 
koty i psy zimą.

- Los bezdomnych, porzuconych zwierząt nie 
jest obojętny. Dlatego dziękujemy serdecznie 
wszystkim za pomoc – podkreślają członkowie 
Stowarzyszenia z Darłowa.

Stowarzyszenie „My 3 Koty i Psy” istnieje od 
lipca 2016 roku i zajmuje się adopcjami kotów 
i psów z miasta i gminy Darłowo (bezdomnych, 
wiejskich itp).

Wcześniej Stowarzyszenie z Reblina zorga-
nizowało już po raz kolejny zbiórkę karmy dla 
Schroniska dla Zwierząt – Towarzystwo Opieki 
nad Zwierzętami oddział Słupsk.

Pamiętajmy, pomoc zwierzętom w czasie 
zimy jest niezwykle ważna. 

  Instalacja tablicy ma wpływać na zacho-
wanie kierujących przejeżdżających przez 
miejscowość trasą, która biegnie tuż przy 
szkole podstawowej. Urządzenie działa 
w oparciu o wbudowany w jego wnętrze ra-
dar mikrofalowy, który odpowiedzialny jest 
za dokonanie pomiaru prędkości. Wyświetla-
ne komunikaty mają dziękować za bezpiecz-
ną jazdę lub apelować o zdjęcie nogi z gazu.

  Tablice zainstalowano w  ramach reali-
zacji zadania inwestycyjnego pn. „Przebu-
dowa drogi powiatowej nr 1157 G Łosino 
-Barcino – etap II”. W ramach kolejnego 
etapu urządzenia zainstalowane zostaną   
w Kuleszewie i Sierakowie.

 Pamiętajmy jednak, że żadne urządzenie 
nie zastąpi odpowiedzialności i rozwagi.

W 2020 roku Gmina Ko-
bylnica pozyskała dofinan-
sowanie z algorytmicznej 
części Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych w kwocie 
1.601.016,00 zł. Środki te pla-
nuje przeznaczyć na budowę 
budynku Urzędu Gminy Ko-
bylnica w miejscu istniejącego 
budynku gospodarczego na 
działce nr 315 w Kobylnicy. 

Budowa drugiego budyn-
ku Urzędu Gminy Kobylnica 
znajdującego się w bezpo-
średnim sąsiedztwie istnie-
jącego budynku Urzędu 
Gminy (znajdującego się 
ewidencji konserwatorskiej) 
ma na celu ułatwienie do-
stępności urzędu dla osób 
niepełnosprawnych poprzez 
wyeliminowanie barier archi-
tektonicznych zarówno dla 
osób poruszających się na 
wózkach jak i niedowidzących 
oraz polepszenie jakości usług 
dla mieszkańców, poprzez 

budowę pomieszczeń biuro-
wych i pomocniczych speł-
niających obecne uwarunko-
wania a także poprzez montaż 
windy, poprawę  dostępności 
do poszczególnych pomiesz-
czeń biurowych Urzędu jak 
i pomieszczeń Rady Gminy. 

W ramach przedmiotowej 
inwestycji zostaną również 
wydzielone parkingi dla in-
teresanta, z wydzieleniem 
miejsc parkingowych o zwięk-
szonej szerokości,  jak i parkin-
gi dla pracowników. Ponadto 
zostaną wykonane podjazdy 
dla osób niepełnosprawnych 
ruchowo, poruszających się na 
wózkach inwalidzkich. 

Szacowana całkowita 
wartość inwestycji wynosi 
3.121.016,00 zł. Planowany 
termin realizacji robót budow-
lanych: rozpoczęcie czerwiec 
2021 rok – zakończenie czer-
wiec 2022 rok. 

Umowa na prace w Dobrzęcinie podpisana
29 grudnia Wójt Gminy Kobylnica podpisał umowę z wykonawcą na reali-
zację zadania "Budowa układu drogowego w miejscowości Dobrzęcino."

Inwestycja obejmuje bu-
dowę chodnika w ciągu drogi 
powiatowej nr 1152G wraz 
z wykonaniem zatoki auto-
busowej oraz inwentaryzacji 
geodezyjnej powykonawczej 
i dokumentacji odbiorowej. To 
ważna i potrzebna inwestycja, 
której realizacja pochłonie po-
nad 517 tys. zł. 

- W tym miejscu chciałbym 
powiedzieć o bardzo dobrze 
układającej się współpracy 
z Powiatem Słupskim, bo na 
tę inwestycję uzyskaliśmy 
wsparcie finansowe w wy-
sokości 180 tys. zł ze strony 
Powiatu. Dziękuję zatem Sta-
roście i całej Radzie Powiatu 
za dostrzeżenie zasadności 

realizacji tego zadania. Jestem 
przekonany, że są to właści-

wie ulokowane pieniądze  
– podkreśla Wójt.

INFORMACJA
Ośrodek Pomocy Społecznej w Kobylnicy informuje, iż 

zgodnie z obowiązującymi przepisami, wnioski w sprawie 
ustalenia prawa do świadczenia wychowawczego 500+, 
na nowy okres zasiłkowy tj.  2021/2022, będą przyjmowa-
ne w formie elektronicznej od dnia 01 lutego 2021r. 

Wnioski w formie papierowej przyjmowane będą od dnia  
1 kwietnia 2021 roku (druki dostępne będą w II połowie mar-
ca) w godzinach pracy Ośrodka Pomocy Społecznej w Ko-
bylnicy, ul. Wodna 20/3, tj.: poniedziałek 7.30 – 16.30, wtorek 
– środa 7.30 – 15.30 po wcześniejszym umówieniu terminu 
wizyty z pracownikiem merytorycznym.

Informacje o świadczeniach można uzyskać telefonicznie 
pod nr tel. 059/842-96-16 wew. 21, 22, 26  a także osobiście 
w pok. nr  9 w godzinach pracy tutejszego Ośrodka. 

Wnioski na nowy okres zasiłkowy będzie można również 
pobrać ze strony internetowej www.opskobylnica.pl od dnia 
01 kwietnia 2021r.

Tablice LED mają wpływać na zachowanie 
kierowców poprzez wyświetlający się krótki ko-
munikat o prędkości poruszającego się pojazdu
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Specjalnie skonstruowany dron, który zapre-
zentowała jedna ze słupskich firm, to prawdziwe 
mobilne laboratorium. Dron wyposażony jest 
w specjalnie skonfigurowane sensory systemu 
AirDron umożliwiające wykrywanie konkretnych 
substancji zanieczyszczających powietrze – mię-
dzy innymi lotne związki organiczne, chlorowo-
dór, formaldehyd, siarkowodór, amoniak. 

W zorganizowanej specjalnie dla Straży Gmin-
nej w Kobylnicy akcji badania jakości powietrza 
przy użyciu drona funkcjonariusze mogli bliżej 
poznać sposób wykonywania pomiarów, zasady 
działania urządzeń i zaznajomić się z efektami 
pracy dronów w wykrywaniu zanieczyszczeń po-
wietrza w całym kraju.

- Skuteczność pracy drona wyposażonego 

w tak specjalistyczne urządzenia jest bardzo duża 
i z pewnością jest przydatnym narzędziem przy 
wykrywaniu wszelkich nieprawidłowości zwią-
zanych z paleniem w piecach. Sposób wykorzy-
stania urządzenia na terenie Gminy Kobylnica 
będziemy teraz bardzo wnikliwie analizować – 
przyznaje Piotr Der, komendant Straży Gminnej 
w Kobylnicy.

Bez względu na efekty rozmów dotyczących 
wykorzystania drona do pomiarów zanieczysz-
czeń, funkcjonariusze Straży Gminnej zapowiada-
ją kolejne akcje edukacyjne wśród mieszkańców 
oraz kontrole.   

Rozwiązania polegające na wykorzystaniu bez-
załogowego systemu latającego testowały już 
między innymi Poznań czy Katowice. 

Z dniem 1 stycznia 2021 
r. został przywrócony obo-
wiązujący 30-dniowy ter-
min na rejestrację pojazdu, 
zgłoszenia nabycia i zbycia 
pojazdu. Dotychczasowe 
terminy 30-dniowe będą 
obowiązywać w odniesie-
niu do pojazdu, niebędące-
go nowym pojazdem, spro-
wadzonego z terytorium 
państwa członkowskiego 
Unii Europejskiej dopiero 
po 31 grudnia 2020 r. oraz 
zarejestrowanego pojazdu 
nabytego lub zbytego po 
dniu 31 grudnia 2020 r.

Zatem właściciel pojaz-
du, niebędącego nowym 

pojazdem, który sprowadził 
go z terytorium państwa 
członkowskiego Unii Eu-
ropejskiej przed dniem 31 
grudnia 2020 r. jest zobo-
wiązany zarejestrować ten 
pojazd w terminie 180 dni 
od dnia jego sprowadzenia. 
Odpowiednio właściciel 
zarejestrowanego pojaz-
du, który dokonał nabycia 
lub zbycia pojazdu przed 
dniem 31 grudnia 2020 r. 
(np. w połowie grudnia), 
również będzie miał 180 dni 
na wypełnienie obowiązku 
zawiadomienia o tym fakcie 
właściwego starosty.

Źródło: Powiat Słupski

Zanieczyszczenia 
w oku drona

Wracają 30-dniowe terminy 
rejestracji pojazdów

Hodowcy o wielkim 
sercu do gołebi

Proszę powiedzieć, co nowego w funk-
cjonowaniu państwa Związku przyniósł 
2021r?

Krzysztof Piskuła, prezes PZHGP sekcja 
Kobylnica: Tak naprawdę, sezon lotowy za-
cznie się w maju i to wtedy zacznie się dla 
nas sezon 2021. Nowy rok przyniósł nam 
nowe miejsce, w którym możemy funkcjo-
nować, jest to dla nas bardzo ważne ponie-
waż do tej pory jako Związek nie mieliśmy 
swojej własnej siedziby. Dzięki przychylno-
ści Wójta Gminy Kobylnica udało się znaleźć 
dogodne miejsce, gdzie hodowcy mogą się 
spotykać, oraz przygotowywać gołębie do 
transportu. Teraz, kiedy mamy nową loka-
lizacje przy ul. Wodnej możemy rozwijać 
swoje hobby.

Czy dziś w Związku większość stanowią 
osoby młode czy starsze?

Jesteśmy zrzeszeni w Polskim Związku 
Hodowców Gołębi Pocztowych w sekcji Ko-
bylnica, oddział Charnowo. Zdecydowana 
większość to osoby starsze.

Jaki jest główny cel funkcjonowania 
PZHGP?

Zrzeszanie hodowców gołębi poczto-
wych, rozwój hodowli gołębi pocztowych, 
organizowanie lotów i wystaw w ramach 
sportu i rekreacji i kształtowanie pozytyw-
nych cech charakteru i osobowości poprzez 
uczestnictwo w rywalizacji sportowej.

Ile osób skupia kobylnicka sekcja?
Dziś do sekcji należy 21 hodowców, Mam 

taką nadzieję, że będzie nas coraz więcej. 
Chcemy zarażać młodych nasza pasją, to 
fajna sprawa uczy młodzież odpowiedzial-
ności i cierpliwości, ale też bardzo wciąga.

Jak często spotykacie się państwo by 
rozmawiać o swojej pasji?

Od maja do końca września spotykamy 
się dwa razy w tygodniu, zazwyczaj w so-
botę i niedzielę aby przygotować gołębie 
do lotu. Odbywa się tzw. koszowanie. Każdy 
z hodowców przywozi soje gołębie, które 
mają odbyć lot. Wtedy mamy czas na roz-
mowy o naszej pasji.

No właśnie czy ta pasja to może coś więcej?

To jest więcej niż pasja, nie jest to coś 
krótkotrwałego. Jak się tym ktoś interesu-
je, to do końca życia musi mieć gołębie. 
Gołębie trzyma się z miłości do nich, z sza-
cunku do ich fenomenalnych możliwości, 
żadne niebezpieczeństwo nie jest w stanie 
zatrzymać gołębia pocztowego w drodze 
do rodzinnego gniazda. Ptaki te mają wspa-
niałą pamięć przestrzenną, której mechani-
zmów nauka wciąż nie rozszyfrowała, mają 
wewnętrzny kompas i mapę, wykorzystują 
punkty orientacyjne, znają położenie słońca 
i gwiazd, kierują się polem magnetycznym.

Jak wygląda codzienność hodowcy gołębi?
U każdego z hodowców może wyglądać 

to trochę inaczej, ale ogólnie to trzeba je 
nakarmić, minimum dwa razy dziennie, 

napoić, wysprzątać im, każdego dokładnie 
oglądnąć czy nie jest chory. Trzeba im do-
brać odpowiednią karmę, dobrze zbilanso-
wać i dobrać odżywki. Ważne są też trenin-
gi, czyli wypuszczanie gołębi na określony 
czas. To nie tak, że rano się je wypuszcza 
i siedzą na dachu do wieczora.

Ile czasu poświęcacie państwo na edu-
kację, doglądanie ptaków?

Cały czas pogłębiamy swoją wiedzę, 
wymieniamy się doświadczeniami. Każ-
dy sezon uczy nas czegoś nowego przede 
wszystkim pokory i szacunku do pasji jaką 
jest hodowla gołębi pocztowych.

Czy zdarza się jeszcze, że gołębie trans-
portują jakąś korespondencję, treść?

W dzisiejszych czasach nie jest już prak-
tykowany taki transport korespondencji, 
ale niewykluczona jest ich pomoc w razie 
takiej potrzeby.

Rozmawiał Grzegorz Jopek

Polski Związek Hodowców Gołębi
Pocztowych Sekcja Kobylnica:

Prezes Krzysztof Piskuła
Sekretarz Krzysztof Kurdunowicz
Skarbnik Waldemar Kajfasz

Skuteczna, szybka i precyzyjna. Taka jest walka ze smogiem za pomo-
cą drona. Na walkę z zanieczyszczeniami powierza przy wykorzystaniu 
bezzałogowego systemu latającego zdecydowały się już niektóre 
polskie samorządy. W styczniu całemu rozwiązaniu przyglądali się bliżej 
strażnicy gminni z Kobylnicy.

Uwaga właściciele pojazdów! Zgodnie z „ustawą antycovidową” 
od dnia 31 marca 2020 r. do dnia 31 grudnia 2020 r. terminy na 
zarejestrowanie pojazdu, niebędącego nowym pojazdem, sprowa-
dzonym z terytorium państwa członkowskiego Unii Europejskiej oraz 
zawiadomienie starosty o nabyciu lub zbyciu pojazdu zostały wydłu-
żone z 30 dni do 180 dni.

Prężnie działająca kobylnicka sekcja Polskiego Związku Hodowców Go-
łębi Pocztowych od stycznia ma nową siedzibę. Niezmienne pozostają 
jednak pasja, zaangażowanie i miłość do gołębi. 
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Baran 
21.03 – 20.04

Karty Tarota dla 
barana: czwór-
ka kielichów, 

królowa mieczy, szóstka kieli-
chów. W lutym los da ci szan-
sę na zdobycie wymarzone-
go stanowiska lub czyjegoś 
serca. Możesz spodziewać się 
pomyślnych wiadomości od 
dalszej rodziny. Z łatwością 
nawiązywać będziesz nowe 
znajomości, być może wdasz 
się w namiętny romans, flirt. 
Rozsądnie będzie jeśli nie za-
angażujesz się zbyt głęboko, 
bo to nie będzie na poważnie. 
Potraktuj to raczej jako miłą 
zabawę bez jakichkolwiek 
zobowiązań. Po 25 lutym za-
uważysz, że twoja mozolna 
praca zaczyna przyosić wi-
doczne efekty. W tym miesią-
cu może pojawić się niezwy-
kle ciekawa propozycja, obok 
której nie powinieneś przejść 
obojętnie. Nie zmarnuj okazji, 
bądź czujny! Rada: uważaj na 
wydatki, aby rozrzutność nie 
wpędziła cię w kłopoty.

Byk 
21.04 – 21.05

Karta Tarota: 
król kielichów, 

sąd boży, sprawiedliwość. 
W lutym los pozwoli ci zbie-
rać efekty swojej dotychcza-
sowej pracy i podreperować 
domowy budżet. Więcej 
czasu powinieneś poświę-
cić swoim bliskim. W spra-
wach zawodowych możliwe 
rozpoczęcie nowego eta-
pu. Zacznij bardziej realnie 
oceniać to, co się dzieje 
w pracy i wyciągać wnioski, 
które pomogą ci odnaleźć 
właściwy kierunek w rozwo-
ju zawodowym. Nie działaj 
zbyt pochopnie, przemyśl 
każdy krok i jego skutki za-
nim coś powiesz lub zrobisz. 
W pierwszej połowie miesią-
ca masz szansę spotkać cie-
kawą osobę o konserwatyw-
nych poglądach, która zrobi 
na tobie wrażenie. Uważaj 
aby jej nie spłoszyć swoimi 
poglądami, bo byłaby szko-
da. Aktualnie znajdujesz się 
w takim stanie umysłu, który 
nieustannie rewolucjonizuje 
twoje podejście do świata, 
życiową postawę, a także 
wygląd. Odwagą do wyraża-
nia nietypowych poglądaów 
los będzie cię obdarzał do 4 
marca. Nie przyznawaj zbyt 
duże wagi do tego, co mówią 
inni. Zdaj się na własną in-
tuicję ona cię nie zawiedzie. 
Twoi krytycy wkrótce ze zdzi-
wieniem stwierdzą, że twoje 
poglądy i poczynania mają 
jednak sens. Rada: jeśli poja-
wi się dobra okazja związana 
z finansami, skorzystaj z niej.

Bliźnięta
 22.05 – 21.06

Karta Tarota: 
król mieczy, 
as kielichów, 

dwójka kielichów. W lutym 
poprawią się układy w firmie, 
a ty odzyskasz zapał do pra-
cy. W sprawach zawodowych 
podążaj za intuicją, płyń z nur-
tem, korzystając z pojawiają-
cych się okazji. Pomimo trud-
nych czasów wkrótce nastąpi 
zmiana na lepsze. Los sprawi, 
że w sferze uczuciowej, wresz-
cie będziesz wiedzieć na czym 
stoisz. Postaraj się więcej 
uwagi poświęcać sprawom 
uczuciowym, ocieplić relacje 
z partnerem i cierpliwie ota-
czać go najserdeczniejszymi 
gestami, a osiągniesz to, czego 
pragniesz. Jeśli jesteś singlem 
to w drugim tygodniu lutego 
będziesz mieć szansę na wy-
jątkowo romantyczną relację. 
W twoim otoczeniu może po-
jawić się intrygant więc zacho-
waj ostrożność, aby uniknąć 
jego intryganckich zagrywek. 
Los pomoże ci wyjść obronną 
ręką. Rada: skup się na długo-
terminowej harmonii, zamiast 
na krótkotrwałych przyjemno-
ściach.

Rak 
22.06 – 22.07

Karta Tarota: 
rycerz mieczy, 

księżyc, dziewiątka mieczy. 
W lutym mogą pojawić się 
problemy rodzinne. Roz-
wiązaniem mogą być dłu-
gie i szczere rozmowy oraz 
poświęcanie więcej czasu 
najbliższym. Wiele można 
naprawić szczególnie po-
między 12 a 14 lutym. Teraz 
nastąpi taki czas odpowied-
ni na zmiany wśród przyja-
ciół i znajomych. Niektórzy 
się wykruszą ale to żadna 
strata. Wkrótce poznasz 
kogoś nowego, kto cię za-
intryguje. W tym miesiącu 
będziesz bardzo aktywny. 
Całą swoją uwagę skupisz 
na sprawach finansowych 
i podejmowaniu właści-
wych kroków i działań, aby 
zdobyć dodatkowe docho-
dy potrzebne do realizacji 
swoich zamierzeń. Twoja 
konsekwencja i samozapar-
cie przyniosą spodziewane 
rezultaty. Trzymaj się swo-
ich starych sprawdzonych 
nawyków, które do tej pory 
ułatwiały ci pokonywanie 
problemów. Warto nauczyć 
się analizować zaistniałą 
sytuację zanim podejmiesz 
jakąkolwiek decyzję. To 
pozwoli ci zyskać większe 
szanse na osiągnięcie zapla-
nowanego celu. Rada: swoje 
decyzje dotyczące finansów 
opieraj na wiedzy i rozsądku.

Lew 
23.07 – 23.08

Karta Tarota: 
piątka buław, 
dwójka buław, 

szóstka buław. W tym mie-
siącu nadchodzi czas przeło-
mu w wielu sferach twojego 
życia. Powinieneś wykonać 
odważny krok do przodu, na 
efekty długo nie będziesz 
czekać. Los pomoże ci łatwiej 
znajdować dobre rozwiąza-
nia problemów. W połowie 
miesiąca poprawią się two-
je finanse. W tym miesiącu 
nie zadzieraj z szefem. Twoje 
otwarcie na innych sprawi, 
że w twoim życiu pojawią się 
wartościowi ludzie. W swoim 
otoczeniu będziesz spotykać 
się z życzliwością, cieszyć 
uznaniem i popularnością. Je-
żeli jesteś w trudnym związ-
ku, to może się on zakończyć 
rozstaniem, a jeśli w szczęśli-
wym – to wejdziecie w nowy 
etap, w którym królować 
będzie miłość i serdeczność. 
Jeśli jesteś singlem będziesz 
mieć szansę na spotkanie 
właściwej osoby. Nie przegap. 
Rada: w dyskusji podawaj ar-
gumenty, oparte na faktach.

Panna 
24.08 – 23.09

Karta Taro-
ta: ósemka 
d e n a r ó w , 

odwrócony rycerz. W lutym 
przyjdą lepsze dni, czekać na 
ciebie będzie wiele pomyśl-
nych chwil i niespodzianka od 
losu, która mile cię zaskoczy. 
Twój upór i cierpliwość po-
mogą ci pokonać pojawiające 
się problemu i osiągnąć wy-
marzony cel. Teraz twoi zna-
jomi mogą ci pomóc znaleźć 
dobrą pracę, jeżeli jej szukasz. 
Dzięki poufnym informacjom 
zyskasz przewagę nad kon-
kurencją. Energia będzie cię 
rozpierać. Działaj z odwagą, 
śmiało ale z rozsądkiem. Two-
ja intuicja będzie ci pomagać, 
po dokładnej wcześniejszej 
analizie, podejmować mądre 
i ważne decyzje. W trudnych 
chwilach możesz liczyć na 
wsparcie bliskiej twojemu 
sercu osoby. Postaraj się 
więcej serca okazać swoim 
najbliższym, których trochę 
zaniedbałaś. Spraw, aby wa-
sze relacje były pełne miłości 
i serdeczności. Rada: zaak-
ceptuj rzeczywistość i nie za-
dawaj zbędnych pytań.

Waga 
24.09 – 23.10

Karta Tarota: 
słońce, królo-
wa kielichów, 

rycerz kielichów. W lutym los 
obdarzy cię szczodrze. Urzęd-

nicy będą patrzeć na ciebie 
życzliwym okiem, szef pój-
dzie ci na rękę, niemal każdą 
sprawę załatwisz z marszu. 
Poczujesz pewność siebie 
i motywację do działania, 
energia będzie cię rozpierać 
podczas realizacji projektów, 
których się podejmiesz. Od 
połowy miesiąca intuicja bę-
dzie ci wskazywać, jak osią-
gnąć cel finansowy czy za-
wodowy i czy warto podjąć 
się realizacji pewnego przed-
sięwzięcia. W tym miesiącu 
nie będziesz się niczym stre-
sować, ani przeciągać ponad 
miarę. Być może otrzymasz 
poufną informację, którą po-
winieneś wykorzystać nie 
chwaląc się wokół w uczciwy 
sposób, efekty mogą cię mile 
zaskoczyć. Mogą pojawić się 
plotki, które przyczynią się 
do zburzenia twoich rela-
cji z bliskimi. Reaguj szybki 
i doprowadź do wyjaśnienia 
pomówień, co pozytywnie 
wpłynie na twoje życie uczu-
ciowe i zawodowe. Postaw na 
szczerość. Rada: nie tak diabeł 
straszny, jak go malują. 

Skorpion 
24.10 – 22.11

Karta tarota: 
Król denarów, 
diabeł, równo-

waga. W lutym los obdarzy 
cię wieloma niespodzianka-
mi, nareszcie usłyszysz na-
prawdę dobre informacje, 
które odmienią twoje życie. 
Projekt, którym się zajmiesz 
powoli będziesz realizować 
i mimo jakichś drobnych pro-
blemów dojdziesz do celu 
i zbierzesz należyte plony za 
włożony trud i konsekwentne 
działania. Sprawnie zorgani-
zujesz swoją pracę, jak rów-
nież innym, a konkurencja 
będzie się z tobą liczyć. Twój 
partner będzie nosić cię na 
rękach, a ty dasz mu odczuć, 
że jest miłością twego życia 
i jak bardzo ci na nim zależy. 
Upewnisz go, że nie rzucasz 
słów na wiatr i nie składasz 
obietnic bez pokrycia. Rada: 
staraj się panować nad swo-
imi zakupowymi nawykami.

Strzelec 
23.11 – 21.12

Karta Taro-
ta: gwiazda, 
s i ó d e m k a 

mieczy, dziewiątka denarów. 
W lutym uda ci się wzmocnić 
swoją pozycję zawodową, 
dzięki zdobytym informa-
cjom uzyskasz przewagę 
nad innymi. Jeżeli zechcesz 
negocjować z szefem swoją 
podwyżkę, to masz szansę 
na wynegocjowanie jej po-
między 9 a 13 lutym. W tym 
samym czasie mogą ci się 

udać romantyczne spotkania. 
Jeżeli w twój związek wkradła 
się rutyna to też jest dosko-
nały czas na jej przełamanie. 
W tym miesiącu bardzo waż-
ne będą relacje z ludźmi. Za-
ufaj swojej intuicji, a dobry 
los poprowadzi cię właściwy-
mi, bezpiecznymi drogami. 
Im więcej okażesz zrozumie-
nia i dobroci tym więcej do 
ciebie wróci pomyślności. Los 
postawi na twej drodze życia 
osobę, która wyznaje podob-
ne to twoich wartości doty-
czących rodziny, domu, trady-
cji. Ta znajomość ma szansę 
przerodzić się w prawdziwą, 
wierną miłość. Rada: naucz 
się jak najlepiej wykorzysty-
wać nadarzające się okazje.

Koziorożec 
22.12 – 20.01

Karty tarota: 
Paź buław, 
as mieczy, 

kochankowie. W tym mie-
siącu nie zmarnuj szansy na 
prawdziwą miłość. Jeśli je-
steś w związku postaraj się 
docenić swojego partnera, 
wprowadź nieco romanty-
zmu w wasze codzienne re-
lacje. Stwórzcie miłosne ry-
tuały, aby wzbogacać wasze 
życie uczuciowe. Pozostałym 
członkom rodziny też okaż 
więcej zainteresowania i mi-
łości. U singli życie uczucio-
we nabierze teraz rozpędu. 
Masz szansę nawiązać nową 
znajomość. Przyjazna relacja 
może się przerodzić we wza-
jemne głębokie pełne miłości 
uczucie. W sferze finansowej 
staraj się nie naruszać swo-
ich zasobów. Powstrzymaj się 
przed zakupami nieruchomo-
ści czy remontami mieszka-
nia na dużą skalę. Kontroluj 
swoje możliwości finansowe 
by uniknąć jakiejś wpadki. 
Teraz masz dobry czas aby 
pozwolić sobie na odrobinę 
szaleństwa. Nie bój się po-
kazać światu swojego niepo-
ważnego oblicza. Pamiętaj, że 
odrobina spontaniczności tak 
naprawdę nikomu nie zaszko-
dziła, a tobie może pomóc 
nieco ocieplić wizerunek. 
Nikt źle o tobie na pewno 
nie pomyśli, możesz liczyć na 
poczucie humoru oglądają-
cych twoje oblicze – nieco-
dziennie. Rada: pracując nad 
sobą, jesteś w stanie zmienić 
wszystko.

Wodnik 
21.01 – 18.02

Karta taro-
ta: trójka 

kielichów, mag, dziesiąt-
ka mieczy. W pierwszych 
tygodniach lutego wiele 
w twoim życiu zmieni się 
na lepsze. Może pojawić się 

szansa na przeprowadzkę 
lub duże zmiany w twoim 
mieszkaniu, w sprawach 
sercowych los sprawi, że 
zwrócisz na siebie uwagę 
i zdobędziesz czyjeś serce. 
Wszystko pójdzie po two-
jej myśli. W tym miesiącu 
twoi krewni mogą się do-
magać ponownego ustale-
nia pewnych spraw, które 
już raz zostały dogadane. 
Możesz mieć wrażenie, że 
nie o wszystkim ci mówią 
i próbują cię wykorzy-
stać. Miej się na baczności. 
Niespodziewane zmiany 
w układzie relacji rodzin-
nych mogą narobić trochę 
zamieszania i zmienią two-
je spojrzenie na swoją ro-
dzinę. Jak też na tę, którą 
sam zbudowałeś. Po tych 
wszystkich zdarzeniach 
staniesz się wyjątkowo wo-
jowniczy i nie dasz sobie 
wchodzić na głowę. Twoje 
finanse powinny być sta-
bilne a resztę pozostaw 
losowi. Bądź uważny w cza-
sie jazdy, aby uniknąć ja-
kichkolwiek wpadek. Rada: 
skup się na tym czego pra-
gniesz, a nie na tym czego 
nie chcesz. 

Ryby 
19.02 – 20.03

Karty tarota: 
paź kielichów, 
szóstka mie-

czy, piątka mieczy. W tym 
miesiącu ciesz się życiem, 
bo na to pozwala ci dobry 
los. Nie wahaj się korzystać 
z każdej nadarzającej się 
okazji do radosnej zabawy. 
Pamiętaj tylko, by nie ulec 
jakimkolwiek nałogom. 
W twoim domu odbędzie 
się duże rodzinne spotka-
nie i przede wszystkim od 
ciebie zależeć będzie, jak 
ono wypadnie. W połowie 
miesiąca los postawi na 
twej drodze kogoś ze spe-
cyficznym poczuciem hu-
moru i gorącym sercem. Ta 
osoba odegra w twoim ży-
ciu niebagatelną rolę. Daj 
jej szansę a przekonasz się, 
że było warto. Postaraj się 
wnosić jak najwięcej rado-
ści w wasze wzajemne re-
lacje. Pod koniec miesiąca 
sprawy zawodowe mogą 
zająć sporo twojej uwagi. 
Przez cały czas będziesz 
mieć poczucie, że anioł 
stróż czuwa nad tobą, dba-
jąc by nie stała ci się krzyw-
da. Rada: kochaj i pozwól 
kochać siebie, ponieważ 
miłość przynosi największe 
szczęście. 

HOROSKOP
 na luty 2020

Przygotowała Tarocistka 

Anitar, 
tel. 507 642 011
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- Jak co roku, przebywali-
śmy na tygodniowym obozie 
piłkarskim w Darłowie u tre-
nera Polakowskiego, wybit-
nego reprezentanta Polski 
w plażowej piłce nożnej. Za-
graliśmy tam trzy mecze kon-
trolne. Naszymi przeciwnika-
mi były głównie dużo starsze 
zespoły z rocznika 2003/2004, 

czyli chłopcy, którzy mają już 
16/17 lat, a nasi zawodnicy 
tylko 14. Cieszy mnie to, że 
pomimo różnicy wieku to za-
wodnicy Olimpijczyka wygrali 
mecze kontrolne w pięknym 
stylu, przy okazji, a może naj-
ważniejsze, realizując założe-
nia taktyczne z obozu – przy-
znaje trener „Olimpijczyka” 

Krzysztof Muller. 
W późniejszych terminach 

jego podopieczni zagrali jesz-
cze kilka sparingów z warto-
ściowymi drużynami z roczni-
ka 2005/2004 oraz z seniorami 
z klasy okręgowej.  

- Uważam I etap przygo-
towań za udany, chłopcy są 
głodni gry i już nie możemy 

doczekać się pierwszego me-
czu w CLJ. W drugim etapie 
przed nami jeszcze kilka spa-
ringów. Między innymi z Po-
gonią Szczecin 2006 i turniej 
pod koniec lutego, gdzie przy-
jadą zespoły które grały i grają 
w CLJ. Udział w tym turnieju 
gwarantuje nam w czerwcu 
grę z najlepszymi drużynami 

z Polski takimi jak Legia czy 
Lech, ale również z AC Milan – 
tłumaczy szkoleniowiec.

W okienku transferowym 
zespół z Kwakowa dokonał 
jednego bardzo wartościowe-
go wzmocnienia, a po za tym 
wszyscy zawodnicy zostali 
w klubie. 

- Ci chłopcy którzy awanso-

wali zasługują na grę w CLJ. 
To ich nagroda za te wszystkie 
lata – podkreśla Muller.

Pierwsze mecze w CLJ ze-
spół „Olimpijczyka” ma roze-
grać w marcu. Czy do tego 
dojdzie? Wszystko uzależnio-
ne jest od rozwoju pandemii 
w kraju i związanych z nią pa-
nujących obostrzeniach. 

Wójt Gminy Kobylnica przyznał dziewięć sty-
pendiów sportowych dla osób osiągających 
wysokie wyniki sportowe

Bardzo intensywnie do startu w Centralnej Lidze Juniorów U-15 przygotowu-
ją się piłkarze Uczniowskiego Klubu Sportowego „Olimpijczyk” Kwakowo. 

Wyróżniający się sportowcy nagrodzeni

Wśród stypendystów zna-
leźli się zawodnicy mieszka-
jący na  terenie Gminy Kobyl-
nica. Decyzja o  przyznaniu 
wsparcia finansowego  została 
podjęta przez Wójta Gminy 
Kobylnica po wcześniejszym 
zasięgnięciu opinii specjalnie 
powołanej komisji. Sportow-
cy otrzymają od 200,00 do 
500,00 zł miesięcznie od stycz-
nia do września 2021 roku.

Stypendia sportowe są 
przyznawane na  podstawie 
Uchwały Rady Gminy Kobyl-
nica nr X/90/2019 z  dnia 6 
czerwca 2019 roku. O świad-
czenie mogą się ubiegać za-

wodnicy, którzy są członkami 
klubów sportowych i osiągają 
znaczne sukcesy na  arenie 
krajowej i  międzynarodowej. 
Gmina Kobylnica   w  roku 
2021 na  wypłatę stypendiów 
sportowych przeznaczyła 21 
600,00 zł.

Stypendyści 2021 rok:
• Małgorzata Pazda-Po-

zorska - Biegaczka Akademii 
Młodego Lekkoatlety. Usta-
nowiła nowy rekord Polski 
w  biegu na  100 km. Zdobyła 
srebrny medal Mistrzostw 
Świata w  biegu 24-godzin-
nym. Małgorzata jest aktualną 

reprezentatką Polski w  lek-
koatletyce. Swoimi osiągnię-
ciami zakwalifikowała się do 
Mistrzostw Świata i  Europy 

zaplanowanych na 2021 rok.
• Wiktoria Palicka - 15-let-

nia pływaczka reprezentująca 
Towarzystwo Pływackie "SKA-
LAR". Od sierpnia 2018 roku 
Wiktoria powoływana jest do 
Kady Narodowej Juniorów 
w pływaniu. Na swoim koncie 
ma 6 złotych medali Zimo-
wych Mistrzostw Polski Ju-
niorów Młodszych, dwa złote 
medale Mistrzostw Polski Ju-
niorów Młodszych, 5 złotych 
medali Pucharu Polski.

• Daria Książek - biegaczka 
Akademii Młodego Lekko-
atlety. Zawodniczka posia-
dająca wielki potencjał spor-
towy. Zdobyła złoty medal 
w  Ogólnopolskich Biegach 
Młodzieżowych. Uczestnicz-
ka Mistrzostw Polski w  biegu 
na 1000m i Miedzywojewódz-
kich Mistrzostw Młodzików 

podczas których zajęła 6 miej-
sce. 

• Oliwa Szycko - zawodnicz-
ka Towarzystwa Sportowego 
Judo Gryf Słupsk. Z powo-
dzeniem startuje w zawodach 
judo rangi ogólnopolskiej 
i  międzynarodowej. Jej naj-
większe osiągnięcia to brązo-
wy medal w  Międzynarodo-
wym Turnieju Irish Open Judo, 
złoty medal w XVII Międzyna-
rodowym Turnieju Judo im. 
Z Kwiatkowskiego.

• Jakub Martyna - zawod-
nik Towarzystwa Sportowego 
Judo Gryf Słupsk. Jakub zdo-
był złoty medal w  Festiwalu 
Judo w Toruniu, w Ogólnopol-
skim Turnieju Judo i  w Festi-
walu Judo w Grudziądzu.

• Maciej Jerszyński - zawod-
nik Towarzystwa Sportowego 
Judo Gryf Słupsk. 11 - letni za-

wodnik ma na  swoim koncie 
brązowy medal Otwartych Mi-
strzostw Judo w  Grudziądzu, 
srebrny medal Mistrzostw Żni-
na w Judo.

• Kuba Pacewicz -  zawod-
nik Towarzystwa Sportowego 
Judo Gryf Słupsk. Jego naj-
większe osiągnięcia to brązo-
wy medal w  XVI Ogólnopol-
skim Turnieju Judo, brązowy 
medal w  Ogólnopolskim Tur-
nieju Judo im. E.L Krauze, 5 
miejsce w Międzynarodowym 
Turnieju Judo im. Z. Kwiatkow-
skiego.

• Anna Pacewicz -  zawod-
niczka Towarzystwa Spor-
towego Judo Gryf Słupsk. 
Zdobyła złoty medal w  XVI 
Ogólnopolskim Turnieju Judo, 
brązowy medal w Copernicus 
Judo CUP, brązowy medal 
w  XVII Międzyanrodowym 
Turnieju Judo im. Z. Kwiatkow-
skiego.

• Zuzanna Martyna - zawod-
niczka Towarzystwa Sporto-
wego Judo Gryf Słupsk. Naj-
większe osiągnięcia Zuzanny 
to brązowy medla w  Mistrzo-
stwach Bydgoszczy, brązowy 
medal w  Majowym Turnieju 
Judo.

Wszystkim stypendystom 
serdecznie gratulujemy i  ży-
czymy kolejnych sukcesów 
w 2021 roku !

Galerię zdjęć z podpisania 
umów ze stypendystami można 
znaleźć na stronie internetowej 
Gminy Kobylnica. 

Ciężka praca przed startem


